
گفت وگوی صبح امروز با دبیر تخصصی
 نهمین جشنواره عکس رضوی

همه مردم در قبال فرهنگ 
مسئول اند

طرح »یاریگران زندگی « در مشهد آغاز شد

اعتیاد 
مادر آسیب های اجتماعی

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان رضوی گفت: یکی 
از آســیب های اجتماعی که به عنوان مادر آسیب های 
اجتماعی از آن یاد می کنند بحث اعتیاد به مواد مخدر 
اســت و عموم افرادی که به این دام گرفتار می شوند 

عموما نوجوانان و جوانان ۱۴ تا ۱۶ ساله هستند.

بنیادی در نطق میان دستور:

 چند درصد ما مسئولان 

طعم تلخ محرومیت را 
چشیده ایم؟

داستان دنباله دار 
حساب ها و یارانه

کمتر از 50 درصد از معترضین به عدم 
دریافت یارانه معیشتی شرط بررسی 

حساب را پذیرفتند

رئیس شورای هماهنگی اصلاح طلبان استان:

مجالس ما از ابتدای 
انقلاب حزبی نبودند

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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آیا وساطت ژاپن مانع از نابودی برجام خواهد شد؟

ساز سرنوشت  سفری  سایه  در  پنجم  گام 

صبج امروز گزارش می دهد: 

مصائب  مسیر سبز 
 مدیر کل هماهنگی و نظارت بر حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد: 

190 کیلومتر مسیر دوچرخه در مشهد وجود دارد
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گلر سابق استقلال 
ممنوع الخروج شد؛

دردسر تازه 
برای رحمتی و 

شهرخودرو
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مدیر کل صدا و ســیمای خراسان رضوی گفت: این انتخابات اولین انتخابات کشور بعد از 
بیانیه ی گام دوم مقام معظم رهبری است و با توجه به شرایط کلی کشور، بسیار حساس و 
سرنوشت ساز است. هر رأی که به صندوق ها ریخته می شود اعتباری است برای صندوق 

ذخیره نظام و باعث ارتقا مشروعیت و مقبولیت آن.
محســن نصر پور در گردهمایی فرمانداران شهرستان های استان خراسان رضوی، حضور 
گســترده مردم در انتخابــات را به عنوان تجلی بــارز نقش آفرینی مردم در سرنوشــت 
کشــور؛ ترویج و تقویت پایه های مردم ســالاری دینی و باورپذیری اداره کشــور توسط 
مردم؛ اعتمادســازی به ســامت و قانونمندی انتخابات؛ ایجاد فضای رقابتی ســالم و به 

دور از هیجانــات کاذب؛ افزایش مشــروعیت و مقبولیت مردمی و نشــان دادن کارآمدی 
نظام مقدس جمهوری اســامی؛ نهادینه سازی آزادی بیان و تضارب آرا با رعایت اخاق 
و منطق گفتگو؛ تبدیل فضای کلی کشــور در ایام انتخابات به فضای شــور و نشــاط و 
جشــن ملیِ سیاســی؛ تحکیم وحدت اقوام، مذاهب، قشــرها و گروه های مختلف مردم 
زیر یک پرچم، یک ملیت و یک کشــور از اهداف کان رســانه ملی و اســتانی اســت و 
گفت: صدا و ســیما با شــعار »مجلس کارآمد، انقابی و مردمــی« برنامه ریزی ویژه ای 
 را در 4 دوره تبیینــی، تشــریحی، تهییج و فراخــوان و دوره آرامش بخشــی پیش بینی 

کرده است.

هر رأی اعتباری است 
برای مقبولیت نظام

رئیـس شـورای هماهنگـی اصلاح طلبـان خراسـان 
رضـوی گفـت: مجالس مـا از ابتـدای انقـلاب اولین 
نقصـی کـه داشـتند این بود کـه حزبی نبودنـد، یعنی 
اینکـه به اندیشـه و برنامه اعلام شـده ویـژه ای تعهد 

نداشتند.
بـه گـزارش ایسـنا، مهـدی عبایی در خصـوص لزوم 
سـاختار حزبـی در مجلـس، بیـان کـرد: نماینـدگان 
هـم  را  بـودن  مسـتقل  و  می آمدنـد  مجلـس  بـه 
یـک موهبـت می شـمردند کـه نبایـد اینگونـه باشـد 
و بـه جـای اینکـه بگوینـد حزبـی هسـتیم و برنامـه 
می کنیـم،  پیگیـری  مجلـس  در  را  حزب مـان 
می گفتنـد کـه ما مسـتقل هسـتیم، بدین صـورت که 
هـر روزی به هرجایـی دلمان بخواهـد رای می دهیم 
و در حقیقـت بـه هیـچ چیـزی جـز منافـع خودشـان 

پایبنـد نبودنـد.
عبایـی افـزود: سیسـتم پارلمـان بایـد حزبـی باشـد، 
البتـه مـردم می تواننـد به افـرادی با برنامه مشـخص 
رای بدهنـد ولـی در صورتـی کـه اجرای برنامـه را از 

آن  نماینـدگان بخواهنـد.
وی اضافـه کـرد: افـرادی کـه اعـلام مسـتقل بودن 
می کننـد بیشـتر مـورد اقبـال مـردم قـرار می گیرنـد. 
در برخـی از کلان شـهرها بـرای انتخابات مجلس به 
لیسـت رای می دهند و آن لیسـت هـم برآمده از یک 
اندیشـه و برنامـه نیسـت. احزاب باید تقویت شـوند و 
برنامه برای ادراه کشـور داشـته باشـند و کسـانی که 
از طریـق احـزاب به عنـوان کاندیدا معرفی می شـوند 
مقیـد بـه پیگیـری آن برنامـه باشـند کـه اگـر یـک 
حـزب یـا جنـاح سیاسـی اکثریـت را پیدا کـرد مردم 
بـه سـراغ آن هـا بـرای پیگیـری برنامـه اداره کشـور 

بروند.
مجلس باید قوانین خوب وضع کند

خراسـان  اصلاح طلبـان  رئیـس شـورای هماهنگـی 
مشـکلات  بـرای  مـردم  داد:  ادامـه  رضـوی 
معمولی شـان ماننـد آب شـرب، کسـب و کار فـردی 
و گرانـی بـه نماینـدگان مراجعه می کنند حـال اینکه 
مجلـس در این قبیل مسـائل کارآمد نیسـت، مجلس 

بایـد قوانیـن خـوب وضـع کنـد.
وی اضافـه کـرد: بـرای رسـیدن کامـل بـه مـردم 
اجتماعـی-  مختلـف  بخش هـای  آن  بـه  سـالاری 
مردمـی اعـم از NGOهـا، احـزاب کوچـک و بزرگ، 
شـرکت های صنعتـی و اقتصـادی باید فعال شـوند و 
ایـن بخش ها بایـد در مجلس نماینده داشـته باشـند.
خراسـان  اصلاح طلبـان  رئیـس شـورای هماهنگـی 
رضـوی خاطرنشـان کرد: مجالـس ما همـواره دولت 
را تقویـت و بخـش خصوصـی را تضعیـف می کردنـد 

اگـر اکنـون صنایـع کوچـک و بـزرگ 
کشـور را بررسـی کنیـم اکثـر ایـن 
صنایـع بـا حتـی کمتر یک سـوم از 

ظرفیـت خـود کار می کننـد.
کـه  پولـی  آن  افـزود:  عبایـی 
در حقیقـت در نظـام مـا بایـد 

در  و  برسـد  صنایـع  بـه 
از  کـه  پولـی  آن  واقـع 

خدمـات  طریـق 
مـوارد  و  دولتـی 

چنینـی  ایـن 
شـت  نبا ا
باید  می شـود 
صندوقـی  در 

تقویـت  بـرای 
اسـتفاده  صنایع 

. شـود

قوانینی که جز ایجاد مانع هدف دیگری 
نداشته است

در  کـه  بخش هایـی  از  یکـی  کـرد:  تصریـح  وی 
بخـش  اسـت  متخصـص  افـراد  نیازمنـد   مجلـس 

حقوقـی و قضایـی اسـت، مـا بـه لحـاظ حقوقـی 
باید در سـطح کشـور بررسـی کنیم کـه قوانین مان 
عـلاوه بـر اینکـه ظرفیـت اجتماعـی داشـته باشـد 
بایـد بتوانـد خواسـته های دولـت و مـردم را برآورده 
کنـد. مرتبـا قانـون در مجلـس تصویـب می شـود و 
دوبـاره به مجلـس باز می گـردد و تبصـره می خورد 

امـا مشـکل مـردم حـل نمی شـود.
رئیـس شـورای هماهنگـی اصلاح طلبـان خراسـان 
رضـوی در خصـوص تسـهیل محیط کسـب و کار، 
گفت: ما در مسـائل مربوط به کسـب و کار مشـکل 
داریم. ما در جهان از نظر کسـب و کار در رتبه های 
پاییـن قـرار داریـم و دلیـل آن وضع قوانینی اسـت 
کـه جـز ایجـاد مانع هـدف دیگری نداشـته اسـت، 
ایـن طـور تصـور می کننـد که هـر کـس می خواهد 
بـرای کسـب و کار مجـوز و تسـهیلات بگیـرد در 
صـدد کلاه گذاشـتن بـر سـر دولت اسـت، 
 حقوقـدان بایـد در اینجا قوانین را تسـهیل 

کند.
مسـائل  از  بخشـی  کـرد:  بیـان  عبایـی 
مانـده  مغفـول  مـا  جامعـه  بـه  مربـوط 
بـرای  مـدون  فلسـفه  یـک  مـا  اسـت، 
زندگـی کـردن نداریـم، روحانیـون ما 
ذهنشـان  در  گذشـته  از  طرح هایـی 
بوده اسـت. باید سـراغ فلسـفه ای 
و  مسـائل  بتوانـد  کـه  برویـم 
کـم  را  اجتماعـی  چالش هـای 
کنـد. مـا از ایـن نظـر هـم در 
و  نداریـم  دیـدگاه  مجلـس 
متخصصیـن ما اکثـرا در بیرون 

هسـتند.

رئیس شورای هماهنگی اصلاح طلبان استان:

مجالس ما از ابتدای انقلاب حزبی نبودند 

بنیادی در نطق میان دستور:

چند درصد ما مسئولان طعم تلخ 
محرومیت را چشیده ایم؟

نماینده مردم کاشــمر در مجلس تأکید کرد: باید از ســیره و منش شهید مدرس)ره( 
در رفتار نمایندگان اســتفاده شــود و منتخبان ملت باید بر اساس منش او اقدام به 

فعالیت کنند.
بهروز بنیادی در نشست علنی روز )یکشنبه، 24 آذر ماه( مجلس شورای اسامی در 
نطق میان دســتور خود به بیان عوامل ماندگاری نام و یاد آیت الله مدرس)ره( اشاره 
کرد و گفت: مدرس فردی خودســاخته و ســختی کشــیده بود و نازپرورده نبود و با 
کارگری و زحمتشکی به مدارج بالای دانش و تقوا در محضر بزرگان آن روزگار نائل 
شــده بود و از درد و فقر مردم آگاه بود؛ چند درصد ما مسئولان طعم تلخ محرومیت 

را چشیده ایم؟
نماینده مردم کاشــمر، بردسکن و خلیل آباد در مجلس شــورای اسامی ادامه داد: 
موجب تأسف اســت که هر از گاهی جعلی بودن مدرک تحصیلی یکی از مسئولان 
افشــا می شــود. مدرس همه ارزش ها را با هم داشت که شــامل تعهد، صداقت، 
پاکدســتی و پاکدامنی بود. وی می گوید در دوران حضور در مجلس به هیچ فردی 

توهین نکرد.
وی در ادامــه مجلس را آیینه انتخاب مردم و محل جلوس فضائل ملت دانســت و 
افزود: اگر مدرس الگوی هریک از ما باشــد و تقوای سیاسی را از او فرا گرفته باشیم 
نباید در رفتار منتخبان ملت، شــاهد پرخاش کردن و متهم کردن مخالفان فکری و 
سیاسی خود به جاسوسی و وابستگی به اجانب، توهین کردن و تندی و تعدی باشیم 

که در شأن ما نیست آن هم در مجلسی که صفت اسامی دارد.
بنیادی همچنین با بیان اینکه مدرس اختاف سلیقه را می پذیرفت و تاب می آورد، 
عنوان کرد: امروز نمایندگان باید بر مبنای تشخیص خود سخن بگوید و مخالفان نیز 
سخن خود را بگویند اما این اظهارنظر و مخالفت نباید با تندی و ترک ادب توأم شود.

برخی نه نماینده مردم بلکه نماینده گروه خویش هستند
ایــن نماینده مردم در مجلس دهم در ادامه با بیان اینکه مدرس نماینده مردم بود و 
احترام بســیاری برای موکلین خود قائل بود، اظهار داشــت: در این روزگار متأسفانه 
برخی نه نماینده مردم بلکه نماینده فردی و گروهی خویش هســتند و اگر کاری می 
کنند و سخنی می گویند در پی تأمین خواسته های شخصی و جناحی خود هستند و 

به مردمی که امیدوارانه آنها را برای رفع مشکات برگزیده اند تفاوت ندارند.
وی افزود: بررســی ســیره مدرس نشــان می دهد او نماینده مردم در حکومت بود 
نه نماینده حکومــت در میان مردم همچنین او گوش بــه فرمان موکان خود بود 
 و برای خوش آمد و بدآمد فان نهاد منتســب به دولت ســخنی نمی گفت و رأی

 نمی داد.
بنیادی در ادامه با بیان اینکه شــهید مدرس به گواه تاریخ فردی ســاده زیست بود، 
یادآور شــد: وی قبل از کسوت نمایندگی و بعد از آن، در حد و اندازه مردم متوسط و 
پایین تر از آن زندگی می کرد و لباس او از کرباس بود که چون داخل کشــور تولید 
می شد، می پوشــید از این رو برازنده و شایسته نیست نماینده مجلس با استفاده از 
موقعیت و جایگاه خود در پی رفع حوایج خود و نزدیکانش باشد و آنگاه برای پوشاندن 

رفتار نادرستش، شعار شهدا را سر دهد.
این نماینده مردم در مجلس دهم ادامه داد: شــهید مدرس در نامه ای به احمدشــاه 
قاجار می نویســد شــهریارا خدا دو چیز به من نداد ترس و طمع و هرکس با مصالح 
ملی و امور مذهبی با من همراه باشد من با او هستم، هیچ وزیر و وزرایی نیست که 
در این مجلس بگوید مدرس یک تقاضا از من کرده است. عرفا معتقد هستند انسانی 
که از طمع و ترس تهی شود، به دژ نفودناپذیری می ماند که هیچ چیز نمی تواند در 
او اثر بگذارد و فقط از خدا می ترســد لــذا اکنون باید دید کدام یک از ما نمایندگان 

این خصلت را داریم.
انتخاب کنندگان خودشان بدانند چه کسی را انتخاب کنند

وی افــزود: مدرس دربــاره انتخابات می گوید، آرزو دارم روزی برســد که از طرف 
مجلس شــورا به ملت اعام انتخابات شود و هیچ شــرایطی هم مهیا نشود و برای 
نامزدشــدن نگذاریم. انتخاب کنندگان خودشان بدانند چه کسی را انتخاب کنند لذا 
باید دقت کنیم مدرس در چه تاریخی این سخن را می گوید؟ آیا نظارتی که در این 
روزگار مطرح شــده با اندیشه های سید حسن مدرس همخوانی دارد؟ مدرس، عامل 
با شــهامتی بود که به فهم و فکر مردم احترام می گذاشــت، آیا معنای دموکراسی 

جز این است؟
بنیادی در ادامه با بیان اینکه مدرس همچون بســیاری از اشخاص روزگار ما دین را 
دســتمایه پیشــبرد مقاصد و اهداف خود قرار نمی داد، اظهار داشت: وی حتی معتقد 
بود نباید در اجرای کارهایمان از دین و برای پیشبرد مقاصد خود نباید از ساح دین 
و تبلیغات مذهبی اســتفاده کنیم چون اگر با شکســت مواجه شویم اعتقادات مردم 

متزلزل می شود.
این عضو مجمع نمایندگان اســتان خراسان رضوی در مجلس دهم در ادامه با بیان 
اینکــه مدرس منادی تاش، تکاپو، خردمندی و رســیدن به آزادی بود، عنوان کرد: 
خودش در این باره می گوید تاش و حرکت جامعه برای رســیدن به کمال انسانیت 
و آزادگــی زمانی بهترین نتیجه را به بار می آورد که با عقل و تدبیر آغاز و به آزادی 
ختم شود؛ کاش ما نیز از او بیاموزیم که روند امور باید به سمت و سویی برود که هر 
روز آزادی ها افزون تر شود نه اینکه خدای ناکرده بوی ناامیدی به شمام مردم برسد.
وی در ادامه با تأکید بر اینکه باید نگاه و نظر مدرس در سیاست را مرور کنیم، عنوان 
کرد: امروز سرنوشــت ایــران به تصمیم نظام در این حوزه گره خورده اســت. او در 
روزگاری شعار »نه شرقی، نه غربی« را سر داد که رجال و سیاسیون وقت وابستگی 

به انگلیس و روسیه را به عنوان مدال افتخار بر سینه خود آویخته بودند.
بنیادی در ادامه خاطرنشــان کرد: طبق گفته مدرس)ره(:»رابطه با تمام کشورها چه 
همسایه چه غیرهمسایه، چه مســلمان و چه غیرمسلمان بر اساس صفا، صمیمیت، 
صلح و برادری اســت. خواهان روابط حســنه با تمام دول هستیم و در عین حال که 
خواستار صلح هستیم، به کسی اجازه سلطه بر ایران را نمی دهیم و اگر کسی بدون 
اجازه وارد ســرحدات ایران شــود و قدرت داشته باشــیم او را با تیر می زنیم، خواه 

کاهی، عمامه ای یا شاپو بر سر باشد.«
مهم ترین شرط برای ارتباط با ملت بزرگ ایران، دوستی و احترام است

عضو کمیســیون بهداشت و درمان مجلس شورای اســامی در پایان اظهار داشت: 
جای تأسف است که در روزگار ما از برخی تریبون ها بوی دشمن تراشی و به نمایش 
گذاشــتن جلوه ای قهرآمیز و تهدیدکننده از ایران و ایرانی به گوش می رسد. امروز 
هم ســخن ما همان سخن مدرس اســت و ما نیز به بیگانگان می گوییم مهم ترین 

شرط برای ارتباط با ملت بزرگ ایران، دوستی و احترام است و بس.

آیا وساطت ژاپن مانع از نابودی برجام خواهد شد؟

گام پنجم در سایه سفری سرنوشت ساز
شـدن  نزدیـک  بـا   
پنجـم  گام  موعـد 
تعهـدات  کاهـش 
بار  ایران،  هسـته ای 
دیگـر مقامـات ایرانی 
دربـاره  اروپایـی  و 
احتمالـی  اقدامـات 
طـرف مقابـل هشـدار 
یـک  از  می دهنـد. 
طـرف، اروپایی هـا بـه 
ایران هشـدار می دهند 
کـه کاهش بیشـتر تعهدات، ممکن اسـت 
بـه خطـر  را  توافـق هسـته ای  »اصـل« 
بینـدازد. از طـرف دیگـر، ایـران نیز اعام 
می کنـد کـه چنانچـه اروپایی هـا نتواننـد 
منافـع اش را تضمیـن کننـد، روند کاهش 

داد. خواهـد  ادامـه  را  تعهـدات 
ایـو  روز سـه شـنبه هفتـه گذشـته، ژان 
لودریـان، وزیر امـور خارجه فرانسـه، طی 
یـک نشسـت خبـری مشـترک بـا جوزپ 
بـورل، مسـئول جدیـد سیاسـت خارجـی 
از  نگرانـی  ابـراز  اروپـا، ضمـن  اتحادیـه 
مشـترک  اقـدام  جامـع  برنامـه  وضعیـت 
)برجـام(، اعـام کـرد اروپـا بـه مقامـات 
ایرانـی هشـدار داده کـه در صورتـی کـه 
تعهـدات  اجـرای  ژانویـه  مـاه  در  ایـران 
برجامـی بیشـتری را متوقـف کنـد، اصـل 
ایـن توافـق بـه خطـر خواهـد افتـاد. بـه 
گفتـه لودریـان، پاریـس معتقـد اسـت که 
تعهـدات  کاهـش  بـرای  ایـران  تصمیـم 
هسـته ای، پاسـخی غلـط بـه تصمیـم بد 

آمریـکا در خـروج از برجـام اسـت.
بـورل نیـز در ایـن نشسـت خبـری که در 
پاریـس برگـزار شـد، گفـت: »لازم اسـت 
کـه در اینجـا رضایـت خـود را از نشسـت 
اخیر )کمیسـیون مشـترک برجام( در وین 
اعـام کنـم چـرا کـه ایـن جلسـه نشـان 
داد هنـوز شـانس حفـظ توافق هسـته ای 
کننـده  شـرکت  کشـور های  دارد.  وجـود 
تحـت سرپرسـتی اتحادیـه اروپـا بـر این 
مسـئله اتفـاق نظر داشـتند. مـا امیدواریم 
بتوانیـم مقامـات ایرانـی را متقاعـد کنیـم 
کـه حفـظ توافـق را بـه خطـر نینـدازد، 
چیـزی کـه بـرای مـا اروپایی هـا بسـیار 

اسـت.« اهمیت  حائـز 
کمتـر از یـک ماه تا زمان برداشـته شـدن 
گام پنجـم تعهـدات باقـی مانـده اسـت. 
سـید عبـاس عراقچـی، معاون وزیـر امور 
خارجـه، بـه تازگی گفته ایران در نشسـت 
اخیـر کمیسـیون مشـترک برجـام، بر این 
مسـئله تاکیـد کـرده کـه در صـورت عدم 
گام هـای  توافـق  ایـن  از  ایـران  انتفـاع 
جدیـدی برای کاهـش تعهـدات برخواهد 
داشـت. وی افـزود: »در شـرایط کنونـی 

حـدود یـک مـاه تـا رسـیدن بـه نقطـه 
مـورد نظر بـرای اجـرای گام پنجم فاصله 
داریـم، از ایـن رو دربـاره چگونگی اجرای 
ایـن گام ایده هـای مختلفـی وجـود دارد. 
در روز هـای آخـر تصمیـم گیری می شـود 
کـه جمهـوری اسـامی چـه گامـی را بـا 

بـردارد.« چـه کیفیتی 
در حـال حاضـر اروپایی هـا ادعـا می کنند 
کـه بـه برجـام پایبنـد هسـتند و در یـک 
مـاه گذشـته جـز پیوسـتن شـش کشـور 
اروپایـی بـه »ابـزار حمایـت از مبـادلات 
تجـاری« )اینسـتکس(، هیـچ کار دیگری 
بـرای ایـران انجام نداده انـد. از این رو، در 
صـورت ادامـه روند فعلـی، احتمـالا ایران 
گام پنجـم کاهـش تعهـدات را برخواهـد 
داشـت. اروپایی هـا تهدید می کننـد که در 
صورت برداشـته شـدن این گام، سـازوکار 
موسـوم بـه »مکانیسـم ماشـه« را فعـال 
بـه  امـری کـه می توانـد  کـرد.  خواهنـد 
معنـای بازگشـت تحریم های بیـن المللی 
علیـه ایـران باشـد. امـا سـوای اینهـا، بـه 
تازگـی دو اتفـاق افتـاده که ممکن اسـت 
نجـات  زمینـه  در  اروپـا  تاش هـای  بـر 
اتفـاق  بگذارنـد.  تاثیـر  توافـق هسـته ای 
اول، ناآرامی هـای اخیـر در ایـران اسـت 
که بـه گفته برخـی محافل اندیشـکده ای 
در اروپـا، بـر تاش های اروپـا برای تامین 
انداختـه  سـایه  ایـران  اقتصـادی  منافـع 
اسـت. در همین رابطه، اندیشـکده شورای 
روابـط خارجـی اروپا، با بیـان اینکه اکنون 

برجـام بـه تـار مویـی بنـد اسـت، نوشـته 
اعتراضـات  بـه  ایـران  مقامـات  واکنـش 
دولت هـای  سیاسـی  انـداز  چشـم  اخیـر، 
از  توافـق  حفـظ  دنبـال  کـه  اروپایـی 
ایـران  اقتصـادی  منافـع  تامیـن  طریـق 
از  جـدای  می کنـد.  پیچیـده  را  هسـتند 
این، واشـنگتن احتمـالا از ایـن ناآرامی ها 
بـرای تشـدید مخالفـت بـا تعامـل اروپا با 
تهـران اسـتفاده خواهد کـرد. آمریکا یی ها 
اسـتدلال خواهنـد کرد که هیـچ بازیگران 
میانه رویی در سـپهر سیاسـی ایـران وجود 
ندارنـد کـه اروپایی هـا بخواهنـد از طریق 
آن هـا در ایـران تغییر ایجـاد کنند.اتحادیه 
اروپـا، اخیـرا بیانیـه شـدیداللحنی دربـاره 
ناآرامی هـای ایران منتشـر کـرد و از ایران 
خواسـت دربـاره تعـداد کشـته شـدگان و 
بازداشـتی ها تحقیقـات شـفاف و معتبـری 
انجـام دهـد. وزارت خارجـه ایـران ایـن 
بیانیـه را مردود شـمرد و آن را »ناشـی از 
اطاعـات نادرسـت و جهـت دار« خوانـد.

امـا در کنـار اعتراضـات، مسـئله امـکان 
مذاکره مسـتقیم یا با واسـطه میـان ایران 
و آمریـکا هـم ظاهرا بـر مواضـع برجامی 
اروپا سـایه انداخته اسـت. روز چهارشـنبه 
حسـن روحانـی بـه ژاپـن سـفر می کنـد. 
انجـام می شـود  ایـن سـفر در شـرایطی 
کـه بـار دیگـر حـرف و حدیث هـا دربـاره 
میـان  مذاکـرات  سـرگیری  از  احتمـال 
اسـت.  شـده  بیشـتر  آمریـکا  و  ایـران 
توکیـو در هفـت مـاه گذشـته، تاش های 

و  تهـران  میـان  بـرای وسـاطت  زیـادی 
بـه  تاکنـون  ولـی  داد.  انجـام  واشـنگتن 
سـفر  اسـت.  نرسـیده  ملموسـی  نتیجـه 
درخواسـت  بـه  کـه  ژاپـن،  بـه  روحانـی 
می توانـد  می شـود،  انجـام  ایـران 
وسـاطت  موفقیـت  احتمـال  از  نشـانه ای 
از  هیکـدام  تاکنـون،  البتـه  باشـد.  ژاپـن 
محافـل رسـمی ایـران و ژاپـن جزئیاتـی 
از دسـتور کار سـفر رئیس جمهـور ایـران 
منتشـر نکرده انـد. بـا ایـن حـال، محافـل 
روحانـی  می گوینـد  ژاپـن  رسـانه ای 
می خواهـد در موضـوع توافـق هسـته ای 
ایـران و قدرت هـای جهانـی، بـن بسـت 
شـکنی کنـد. تبـادل اخیـر زندانیـان میان 
ایـران و آمریـکا، که با وسـاطت سـوئیس 
انجام شـد، نشـانه دیگری دربـاره احتمال 
ایـران و  ذوب شـدن یخ هـای مناسـبات 
آمریکاسـت. امـا مهمتر از همـه، اظهارات 
روحانـی  حسـن  گذشـته  چهارشـنبه  روز 
اسـت که در آسـتانه سـفر به ژاپـن گفت: 
طریـق  از  را  تحریم هـا  اسـت  مصمـم 
مذاکـره رفـع کنـد. وی گفـت: »بایـد یـا 
تحریم هـا را دور بزنیـم و یـا دشـمنان را 
وادار کنیـم تـا توبـه کننـد و دولت مصمم 
اسـت، هم بـا تقویـت تولید داخلـی و هم 
از طـرق مختلـف از جملـه مذاکـره ایـن 
توطئـه را در هـم بشـکند و در این راسـتا 
دولـت در چارچـوب خطـوط قرمـز نظـام 
نخواهیـم  عبـور  آن  از  و  کـرده  حرکـت 

» . کرد

اینکـه اروپایی ها چه برداشـتی از تحرکات 
ایـران و ژاپـن و همچنین تبـادل زندانیان 
دارنـد، پرسشـی اسـت که هنوز پاسـخ آن 
بـه طـور دقیق معلوم نیسـت. فرانسـه، که 
همزمـان بـا ژاپن مشـغول وسـاطت میان 
ایـران و آمریـکا بـود، بـه طـرز عجیبـی 
و  ایـران  میـان  زندانیـان  تبـادل  دربـاره 
آمریـکا سـکوت کـرده اسـت. بـا توجه به 
اصـرار فرانسـه بـر دیـدار روسـای جمهور 
ایـران و آمریـکا و از سـرگیری مذاکـرات 
میـان ایـن دو کشـور، انتظـار می رفت که 
فرانسـه از تبـادل زندانیـان اسـتقبال کرده 
و دو طـرف را بـه اسـتفاده از ایـن فرصت 
نـادر بـرای آغـاز گفتگو هـا ترغیـب کنـد. 
امـا رئیس جمهـور فرانسـه در ایـن زمینه، 
اظهارنظـری نکـرد. البته امانوئـل مکرون، 
اخیـرا در توئیتـی، از ایـران خواسـت بدون 
تاخیـر دو زندانـی فرانسـوی در ایـران را 
آزاد کنـد. پرسشـی کـه اکنـون بی پاسـخ 
مانـده، ایـن اسـت کـه چنانچـه وسـاطت 
ژاپـن میان ایـران و آمریکا ایـن بار موفق 
شـود، واکنـش اروپایی هـا به ایـن امر چه 
خواهـد بـود و در پرتـو چنیـن وسـاطتی، 
آیـا اروپایی هـا حاضـر خواهنـد بـود برای 
نجـات برجـام، منافـع اقتصـادی ایـران را 
تضمیـن کننـد؟ این پرسـش از ایـن منظر 
حائـز اهمیت اسـت که خـود اروپایی ها در 
ماه های گذشـته سـعی کردند میـان ایران 
و آمریـکا وسـاطت کننـد، ولـی هیچکدام 

نشـدند. موفق 
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شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  برای پیک موتوری ها،باربری ها و 
شرکت های خدماتی

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان خراسان رضوی، خبرداد: 

ارائه 22 محصول استارتاپی توسط فن 
بازار منطقه ای خراسان رضوی

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی استان خراسان رضوی از ارائه 22 محصول 
استارتاپی در نمایشگاه هفته پژوهش توسط فن بازار منطقه ای استان خبر داد.

مســعود مهدی زاده مقدم در بازدید از شرکت های فناور و استارتاپ ها در نمایشگاه 
هفته پژوهش، اظهار کرد: نمایشگاه امســال هفته پژوهش و فناوری فرصت بسیار 
مطلوبی به وجود آورد و ارتباط خوبی میان جامعه صنعتی، پژوهشــگران و دســتگاه 
های اجرایی برقرار شــد.وی با بیان اینکه ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های 
صنعتی ایران حمایت مستمر از فن بازار ها و استارتاپ ها دارد، افزود: حمایت از آنها 
و همچنیــن رویدادهای علمی جزو برنامه های اصلی بوده زیرا اســتارتاپ ها نقش 

اساسی در رفع نیازهای صنایع را دارند.

مهدی زاده مقدم با اشــاره به هدفگذاری فن بازار منطقه ای در این نمایشگاه، ادامه 
داد: هدف از این نمایشگاه برقراری ارتباط و اثر هم افزایی هرچه بیشتر بین واحدهای 
صنعتی متقاضی پژوهش و فناوری با مرکز تحقیقاتی و شرکت های دانش بنیان که 
در فضای حدود 250 متر با اســتقرار فن بازار منطقه ای خراســان رضوی به معرفی 
آخرین دستاورد شرکت های فن آور و دانش بنیان پرداخته شد و محصولات خود را 

برای محصول جدید صنعتگران به نمایش گذاشتند.
وی عنوان کرد: امسال در مجموعه فن بازار منطقه ای، 22 محصول استارتاپی ارائه 
شــد که دارای قابلیت عرضه شدن صنعتی را دارند و می توانند واحدهای صنعتی از 
آنها استفاده کنند.رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
خراســان رضوی، خاطر نشــان کرد: امســال برای ارتباط موثر واحدهای صنعتی با 
شرکت های فناور و دانش بنیان 400 نشست B2B  و 9 سمینار علمی و فناوری در 
غرفه فن بازار برگزار شد و همچنین 7 تور صنعتی در قالب صنعتگران از محصولات 

فناور و استارتاپ ها بازدید کردند.
وی بــا بیان اینکه 6 تفاهم نامه صنعتی ســازی میان واحدهــای فناور و واحدهای 
صنعتی منعقد شد، افزود: نمایشگاه امسال این نوید را داد که طرح های نوآور و فناور 
در ســبد کالایی محصولات واحدهای صنعتی قرار بگیرند و نیز پیوند مراکز علمی و 

پژوهشی با صاحبان صنایع عمیق تر شود.

داستان دنباله دار حساب ها و یارانه
کمتر از 50 درصد از معترضین به عدم دریافت یارانه معیشتی شرط بررسی حساب را پذیرفتند

از مجموع 6 میلیــون و 263 هزار و 861 
نفر ،کمتــر از 50 درصد یعنی 3 میلیون و 
70 هزار و 531 نفــر متقاضیانی که ثبت 
درخواست کرده اند، اقدام به پذیرش شرایط 
اعام شــده نموده و درخواست خود را به 
صورت قطعی برای بررســی مجدد وسع 

مالی خانوار ثبت کرده اند.
بر اساس اطاعیه شماره 9 ستاد شناسایی 
مشــمولان طرح حمایت معیشتی وزارت 
تعاون، کار و رفــاه اجتماعی، از مجموع 6 
میلیون و 263 هــزار و 861 نفر ،کمتر از 
50 درصد )یعنی 3 میلیــون و 70 هزار و 
531 نفر( متقاضیانی که در کد دســتوری 
# 6369* ثبت درخواست کرده اند ، اقدام 
به پذیرش شــرایط اعام شــده نموده و 
درخواســت خود را به صورت قطعی برای 
بررســی مجدد وســع مالی خانــوار ثبت 

کرده اند.
نظر به اتمام مهلت زمانی ثبت درخواست 
رسیدگی به افرادی که درلیست مشمولان 
بســته حمایت معیشتی قرار نگرفته بودند، 
به اطاع می رساند وضعیت درخواست های 
ثبت شــده در کد دســتوری# 6369* و 
شرح  به   hemayat.mcls.gov.ir سامانه 

زیر است:
تعداد درخواســت های ثبت شــده در کد 

دســتوری # 6369* طی روزهای ســوم 
تا 20 آذرمــاه )مهلت اعام شــده برای 
ثبت درخواســت ســبد حمایت معیشتی(، 
درمجموع 6 میلیــون و 263 هزار و 861 
درخواست در کد دستوری # 6369* ثبت 

شد.
تعداد درخواســت های ثبت شــده توسط 
سرپرســتان خانوارهایی که بسته حمایت 
معیشتی را دریافت کرده اند یک میلیون و 
100 هزار و 615 درخواست )6/17 درصد 

از کل درخواست ها( است.
این تعداد به احتمال زیاد به دلیل ارســال 
نشــدن پیامک از طریق بانک ها یا سایر 
دلایل، از دریافت بســته حمایت معیشتی 
اطاع نداشــته اند، از این رو به رغم واریز 
مبلغ بســته ، مجددا کد دستوری را شماره 

گیری کرده اند.
برای 8/71 درصد )یعنی 4 میلیون و 496 
هزار و 472( از سرپرستان خانواری که در 
بســته حمایت معیشتی  لیست مشمولان 

نبودند کد رهگیری ارسال شده است.
همچنیــن 666 هــزار و 774 نفر)10/6 
درصد ( از سرپرســتان خانوار در لیســت 
یارانه بگیران نقدی نبــوده و می توانند در 
بازه زمانی که متعاقبا اعام خواهد شــد، 
اطاعات خانوار خود را برای دریافت بسته 

حمایت معیشتی ثبت نمایند.
وضعیت درخواست های ثبت شده در 

hemayat.mcls.gov.ir سامانه
طبق اطاع رســانی صــورت گرفته طی 
هفته های اخیر، پس از شــماره گیری کد 
دستوری# 6369* ، شهروندان می بایست 
برای تکمیل فرایند ثبت درخواســت خود 
وارد سامانه hemayat.mcls.gov.ir شده 
و اطاعــات خود را تکمیــل می کردند ، 

بر همین اســاس، تا پایان روز چهارشنبه 
20 آذرمــاه، 3 میلیــون و 70 هزار و 531 
متقاضــی  پس از پذیرش شــرایط مطرح 
شــده و تایید اجازه دسترسی به اطاعات 
مالی، اقدام به ثبت قطعی درخواست کرده 
اند  که از این تعداد 2 میلیون و 701 هزار 
و 486 نفــر با کد رهگیــری و 369 هزار 
و 45 نفربا شــماره حساب ثبت در خواست 

کرده اند .

همچنین به اطاع می رساند، متقاضیانی 
که در ســاعات پایانی روز چهارشنبه مورخ 
20 آذر مــاه اقــدام به ثبت شــماره ملی 
خود در کــد دســتوری # 6369* نموده 
 و موفــق به ثبت درخواســت در ســامانه
طی  نشــده اند،   hemayat.mcls.gov.ir
پیامک،  طریــق  از  آتــی  اطاع رســانی 
می تواننــد به ســامانه مذکــور مراجعه و 

درخواست رسیدگی خود را ثبت کنند.
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اســتاندار خراســان رضوی به منظور حضور در جلســه 
هماهنگــی طــرح انتقــال آب از ســواحل چابهار به 

استان های شرقی کشور به شهر چابهار سفر کرد.
علیرضا رزم حسینی  به منظور حضور در جلسه هماهنگی 
طرح انتقال آب از سواحل چابهار به استان های شرقی و 
آغاز عملیات اجرایی این پروژه، به شهر چابهار در استان 

سیستان و بلوچستان سفر کرد.

در این ســفر احمد یزدان پناه و علی رســولیان معاونین 
هماهنگــی امور »عمرانی« و »اقتصادی« اســتانداری 
خراســان رضوی، علیرضــا رزم حســینی را همراهی 

می کنند.
لازم به ذکر اســت، پروژه انتقال آب از ســواحل چابهار 
به دنبال تفاهم نامه ای که بیســتم شهریورماه با حضور 
معاون وزیر نیرو و اســتانداران خراسان رضوی، خراسان 

جنوبی و سیستان و بلوچستان در مشهد به امضاء رسید، 
اجرایی می شود.

رزم حسینی در جریان سفر به چابهار، به همراه استانداران 
خراسان جنوبی و سیســتان وبلوچستان از پروژه احداث 
موج شکن شــرقی، دستک رســوب گیر و لایروبی بندر 

صیادی »رمین« بازدید کرد.
در این بازدیــد مدیران ذی ربط توضیحاتی در خصوص 

میزان لایروبی، تعداد مراکز صیادی، تعداد اســکله ها و 
آمار جامعه صیادان ارائه شد.

اجرای طرح انتقال آب از سواحل چابهار
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رییس اداره توســعه منابع فیزیکی و امور عمرانی دانشــگاه علوم پزشکی 
تربت حیدریه از آغاز عملیات اجرایی ســاخت سه پایگاه اورژانس 115 در 

مجموعه زیرپوشش این واحد دانشگاهی خبر داد.
به نقل از ایرنا،ســیدامیر حســینی میزان اعتبار در نظر گرفته شــده برای 
اجرای این طرح را بیش از 13 میلیارد ریال ذکرکرد و اظهار داشــت: این 
پایگاه های اورژانس در بخش های شادمهر، ازغند و قلعه آقاحسن با 520 
مترمربع زیربنا از محل اعتبارات وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

و استانداری خراسان رضوی با مشارکت خیران سامت احداث می شوند.
وی افزود: پایگاه اورژانس شــماره دو شهری تربت حیدریه نیز با میانگین 
پیشــرفت فیزیکی 65 درصد درحال ساخت است و در آینده ای نزدیک به 

بهره برداری می رسد.
در حــال حاضــر 15 پایــگاه اورژانــس 115 شــهری و جــاده ای به 
 جمعیت زیرپوشــش دانشــگاه علوم پزشــکی تربت حیدریه ارایه خدمت 

می کنند.

آغاز عملیات اجرایی 
ساخت۳پایگاه 
 اورژانس۱۱۵در
تربت حیدریه

دستگیری عاملان تهدید باکلت کمری و اخلال در 
نظم و آرامش مردم

فرمانده انتظامی استان از دستگیری عامان شرارت و اوباشی گری 
که با تهدید اسلحه کلت کمری آرامش و امنیت  شهروندان را در 2 

منطقه از شهر مشهد خدشه دار کرده بودند، خبر داد .
به گزارش صبح امروز ســردار محمد کاظم تقوی در تشــریح این 
خبر گفــت: از چندی قبــل گزارش های مردمی بــه فوریت های 
پلیســی 110 مبنی بر ایجاد مزاحمت و اوباشی گری پسری جوان 
در معابر عمومی محدوده بلوار طبرســی شــمالی و توس مشــهد 
که منجر به رعب و وحشــت عمومی میشــد اعــام و با توجه به 
 اهمیت موضوع دســتورات لازم برای پی گیری سریع پرونده صادر 

شد.
فرمانــده انتظامــی خراســان رضوی افــزود: تیم های گشــتی 
پلیــس با هدایت مســتقیم فرمانده انتظامی مشــهد در 2  منطقه 
بلــوار توس و طبرســی شــمالی مشــهد وارد عمل شــدند و با 
 تحقیقات میدانــی متهم پرونده را شناســایی و تحت تعقیب قرار 

دادند.
ســردار تقوی خاطرنشــان کرد: ماموران دایره تجسس کانتری 
طبرســی شــمالی مشــهد در این ماموریت ضربتی بــا کنترل و 
مراقبت های نامحســوس و پس از هماهنگی با مقام قضایی، متهم 
23 ساله و 2 همدستش 20 ساله همراه او را داخل مخفیگاهش در 

بلوار توس مشهد دستگیر کردند
این مقام انتظامی گفت: در بازرســی از مخفیگاه متهمان 2 بطری 
مایعات الکلی، یک قبضه شمشــیر و 4 دستگاه گوشی تلفن همراه 
کشــف شــد و 3 شــاکی پرونده تا کنون در مواجهه حضوری با 

متهمان، آنان را شناسایی کرده اند.
وی با اشاره به این مطلب که تحقیقات از 3 متهم پرونده ادامه دارد 

گفت: نظم، امنیت و آســایش مردم، زائران و مجاوران حرم مطهر 
رضوی خط قرمز پلیس رضوی اســت و با افرادی که بخواهند در 
احساس آسایش و امنیت عمومی اخال ایجاد کنند برخورد قاطعانه 

و قانونی می شود.

کشف بیش از 70 کیلوگرم مواد مخدر به همراه 2 
قبضه سلاح جنگی توسط مرزبانان خراسان رضوی

فرمانده مرزبانی استان خراسان رضوی از کشف مواد افیونی بهمراه 
2 قبضه ساح جنگی و بیش از 3 هزار لیتر سوخت توسط مرزبانان 

این استان خبر داد.
به گزارش صبح امروز  سردار » جان نثار« فرمانده مرزبانی استان 
خراسان رضوی در تشریح این خبر گفت : در راستای برخورد قاطع 
بــا قاچاقچیان مواد مخدر و جلوگیری از ورود مواد افیونی به داخل 
کشــور، مرزبانان هنگ  تایباد، موفق شــدند طی عملیاتی بیش از 
10 کیلوگــرم مواد مخدر از نوع تریاک به همراه 2 قبضه ســاح 
جنگی و مهمات مربوطه را کشــف نمایند و قاچاقچیان به آنسوی 

مرز متواری شدند. 
وی در ادامه افزود: مرزبانان خراسان رضوی با اشرافیت اطاعاتی 
و نیز رصد شــبانه روزی تحرکات مرزی در 2 عملیات دیگر موفق 
شــدند  60 کیلوگرم مواد مخدر از نوع حشیش و تریاک را کشف 

نمایند.
فرمانده مرزبانی اســتان خراســان رضوی در پایــان گفت: امروز 
مرزبانان خراســان رضوی با تــوکل به خدا و ائمــه اطهار )ع( و 
تاش های شــبانه روزی توانسته اند امنیت پایداری را در مرزهای 
اســتان ایجاد نمایند، لذا قاچاقیان مواد مخدر و ســاح بدانند که 
 در مرزهای این اســتان نخواهند توانست نقشه شوم خود را عملی

 نمایند.

مصدومیت 2 فرد در سانحه رانندگی جاده گوارشک 
مشهد

مدیر حوزه یک عملیات آتش نشانی شهر مشهد از امدادرسانی آتش 
نشانان و نجاتگران ایستگاه شماره 36 به 2 مصدوم سانحه رانندگی 

در جاده گوارشک در حومه شهرمشهد خبر داد.
محسن اســدی با بیان این مطلب اظهار کرد: در پی تماس تلفنی 
رانندگان خودروهای عبوری مبنی بر وقوع تصادف بین دو دستگاه 
خودرو ســواری پراید در جاده گوارشک، ستاد فرماندهی بافاصله 
گروه نجات و اطفای حریق ایســتگاه شماره 36 را به محل حادثه 
اعزام کرد.مدیر حوزه یک عملیات آتش نشــانی شهر مشهد افزود: 
به محض حضور نیروهای امدادی در محل مشــخص شد دو نفر 
از رانندگان هر وســیله نقلیه بر اثر شــدت تصادف و درون خودرو 
محبوس و مجروح شــدند که نجاتگران آتش نشــانی با استفاده 
از تجهیــزات هیدرولیکی ضمن بــرش زدن بدنه خودرو محبوس 
شدگان را رها سازی و برای انتقال به بیمارستان، به تکنیسین های 

اورژانس حاضر در محل تحویل دادند.
گفتنی است؛ علت دقیق این تصادف رانندگی توسط عوامل راهور 

در دست بررسی است.

ترخیص موتورسیکلت های پارکینگی
 با 100هزار تومان

فرمانده انتظامی خراسان رضوی با بیان اینکه »در خراسان رضوی 
تعداد زیادی موتورســیکلت در پارکینگ ها رسوب کرده اند«، گفت: 
جلسه ای به مناسبت دهه فجر تشکیل شد و به این توافق رسیدیم 
که رقم 100 هزار تومان را بــه صورت ثابت برای موتورهایی که 
بالای یک سال اســت در پارکینگ خوابیده است، اخذ کنیم و در 

قبال دریافت اسناد، موتورسیکلت را به متقاضیان بازگردانیم. 

حوادث

سرپرست شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
خراســان رضوی گفت: بازدارندگــی و مقابله صرف با 
عرضه موادمخدر در هیچ تاریخ و کشــوری مؤثر نبوده و 

سیاست فعلی، اجتماعی شدنِ مبارزه با موادمخدر است.
به نقل از ایســنا،وحید اشرفی، صبح امروز 24 آذرماه، در 
افتتاحیه و نواختن نمادین زنگ یاری گران زندگی که در 
دبیرستان فرزانگان برگزار شد، عنوان کرد: اعتیاد به مواد 
مخدر یکی از ســه معضل جهانی است که بیش از 2۶۰ 
میلیون نفر را دچار کرده حدود ۵ درصد از جمعیت را در 
برگرفته است.وی افزود: با توجه به اینکه کشور ایران در 
همســایگی یکی از بزرگ ترین تولیدکنندگان موادمخدر 

قرار گرفته اســت، بیش از 2 میلیون و ۸۰۰ هزار نفر در 
کشور اعتیاد دارند و مشــکلات مختلفی را در 4۰ سال 
گذشته شاهد بوده ایم.سرپرست شورای هماهنگی مبارزه 
با موادمخدر اســتان خراســان رضوی  تصریح کرد: هر 
زمان بــه معضلی بزرگ دچار شــده ایم، با کمک مردم 
توانسته ایم مشکل را حل کنیم و طرح یاری گران زندگی 
اولویت را  پیشگیری قرار داده و همه اقشار را با استفاده 

از توان مردم دربر گرفته تا با این معضل مبارزه کنیم.
اشرفی با اشــاره به اینکه »سیاست فعلی اجتماعی شدن 
مبــارزه با موادمخدر اســت«، اظهار کرد: شــروع طرح 
یاری گران با آموزش وپروش اســت و بعــد از آن دیگر 

ســازمان ها وارد ایــن طرح خواهند شــد.وی ادامه داد: 
اقدامات خوبی توسط نیروی انتظامی و سایر دستگاه های 
مقابله ای انجام شــده اما متأسفانه موادمخدر وجود دارد 
و بایــد به جایی برســیم که با آگاهی مردم به ســمت 
مصرف مــواد نروند و علی رغم وجود مواد، مصرف کننده 
مواد را نداشته باشیم.سرپرست شورای هماهنگی مبارزه 
با موادمخدر اســتان خراســان رضوی با بیان اینکه »با 
توجه به اینکه قاچاقچیان به دنبال ســودجویی خودشان 
هســتند«، اظهار کــرد: مواد در جامعــه از بین نخواهد 
رفت. دانش آموزان خوشــبختانه یا متأســفانه اطلاعات 
بیشــتری نسبت به اطلاعات دانشــگاهی ما دارند و این 

اطلاعات تجربی اســت. هیچ کشوری در دنیا نیست که 
موادمخدر و اعتیاد در آن صفر باشد.اشــرفی خاطرنشان 
کــرد: دانش آموزان به دلیل دسترســی بــه اینترنت و 
شــبکه های مجازی اطلاعات بالایی دارند که بسیاری 
از این سایت ها و شبکه های مجازی توسط فروشندگان 
موادمخدر اداره می شــود و این موضــوع را  پلیس فتا 

پیگیری می کند و با آن ها برخورد می شود.

سرپرست شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان:

عدم تاثیرگذاری بازدارندگی و مقابله با مواد مخدر

طرح یاریگران زندگی  در مشهد آغاز شد

اعتیاد ،مادر آسیب های اجتماعی
سرویس اجتماعی

 مدیــرکل آمــوزش و پرورش خراســان 
رضوی گفت: یکی از آسیب های اجتماعی 
که به عنوان مادر آســیب های اجتماعی از 
آن یاد می کنند بحث اعتیاد به مواد مخدر 
است و عموم افرادی که به این دام گرفتار 
می شــوند عموما نوجوانان و جوانان 14 تا 

16 ساله هستند.
به گزارش صبح امروز قاسمعلی خدابنده در 
آیین نمادین آغاز طرح »یاریگران زندگی«  
در دبیرســتان فرزانگان ناحیه هفت مشهد 
افزود: توجه به مهاجرت به شهرها، توسعه 
شهرها، گسترش حاشیه نشینی، گسترش 
فضای مجازی و تغییر ســبک زندگی این 
تکلیف پررنگ تر شده و یکی از مواردی که 
سامت روانی و جسمانی دانش آموزان را 
تهدید می کند بحث آسیب های اجتماعی 
اســت که باید حتما در زمینه پیشگیری و 

کاهش آن برنامه داشته باشیم.
وی تصریح کرد: طــرح یاریگران زندگی 
با اســتفاده از ظرفیت دانش آموزان برای 
پیشگیری و مقابله با آسیب های اجتماعی 
در 20 درصــد مــدارس اســتان اجرایی 
می شــود و تاش داریم در سال تحصیلی 
آینده تمام مدارس استان را تحت پوشش 

این طرح قرار دهیم.
خدابنده عنــوان کرد:  یاریگــران زندگی 
کانونی اســت که از ظرفیت همه تشکل 
های دانش آموزی مدارس بهره می برد و با 
استفاده از توانمندی دانش آموزان در جهت 
خود مراقبتی خود آن ها و سپس آموزش و 
انتقال خودمراقبتی به ســایر دانش آموزان 

گام برمی دارد.
ارتقا شاخص های سلامت جسمانی و 

روانی دانش آموزان
وی تصریح کرد: یکــی از تکالیف بزرگ 
ارتقاء شــاخص های  پــرورش  و  آموزش 
سامت جســمانی و روانی دانش آموزان 

است .
خدابنــده بیان کرد: با توجه به مهاجرت به 
شهرها، توسعه شــهرها، گسترش حاشیه 
نشینی، گســترش فضای مجازی و تغییر 
ســبک زندگی این تکلیف پررنگ تر شده 
و یکــی از مواردی که ســامت روانی و 

جســمانی دانش آموزان را تهدید می کند 
بحث آســیب های اجتماعی است که باید 
حتمــا در زمینه پیشــگیری و کاهش آن 

برنامه داشته باشیم.
وی ابراز کرد: یکی از آسیب های اجتماعی 
که به عنوان مادر آســیب های اجتماعی از 
آن یاد می کنند بحث اعتیاد به مواد مخدر 
است و عموم افرادی که به این دام گرفتار 
می شــوند عموما نوجوانان و جوانان 14 تا 

16 ساله هستند.
خدابنده اشــاره کرد: اگر قرار است مصرف 
مــواد مخدر را در جامعه کاهش دهیم باید 
آموزش های لازمــن را از دوران نوجوانی 
آغــاز نماییم و طرح یاریگــران زندگی در 
همین راستا در جهت ایجاد خود مراقبتی و 
خود کنترلی دانش آموزان عملیاتی خواهد 

شد.
تبدیل مدرسه به یک نهاد اجتماعی

وی تبیین کرد: برطبق سند تحول بنیادین 
ما باید مدرســه را به یــک نهاد اجتماعی 
تبدیل کنیم تا از این مشارکت اجتماعی در 
جهت مســائل مختلف از جمله پیشگیری 
از آســیب هــای اجتماعی بهــره ببریم و 
مشــارکت ارکان تعلیــم و تربیت در این 
زمینه بســیار مهم اســت و آنگاه آموزش 
های لازم در زمینه جلوگیری از انحرافات 
اجتماعــی به صورت زنجیــره ای منتقل 
خواهد شد و دانش آموزان بیشتری مصون 

خواهند ماند.
وی بیان کرد: آموزش و پرورش خراســان 
رضــوی پــس از یــک کار مطالعاتــی 
و تحقیقاتــی نقشــه آســیب پذیــری و 
با  را  آموزان اســتان  خطرپذیری دانــش 
توجه سنین مختلف، مناطق مختلف، نوع 
خطرات و آسیب های اجتماعی طراحی و 

تدوین کرده است.
خدابنــده اظهار کرد: امــروز می دانیم در 
هر منطقه ای چــه نوع خطراتی در کمین 
دانش آموزان اســت و گروه های مشاوره 
راهکارهای مختلف را پیش بینی کرده اند 
و محتواهای آموزشی گوناگون تولید شده 
تا بتوانیم آموزش هــای لازم را در زمینه 
مصون ماندن از آســیب هــای اجتماعی 

منتقل نماییم.

مشارکت آموزش و پرورش و ستاد مبارزه 
با مواد مخدر

مدیر کل آموزش و پرورش استان خراسان 
رضــوی گفت: طــرح یاریگــران زندگی 
با مشــارکت ســتاد مبارزه با مواد مخدر 
برگزار می شــود و رویکرد ما در این طرح 
پیشــگیری و مقابله با مصرف مواد مخدر 
اســت اما نگاه بلند این طرح کلیه آسیب 

های اجتماعی را در نظر می گیرد.
وی ادامه داد: گســترش انواع مواد مخدر 
باعث شده نســبت به این موضوع اهتمام 
ویژه داشته باشیم و هرچقدر بتوانیم دانش 
آموزان بیشــتری را در این قبیل طرح ها 
تحت پوشــش قرار دهیم و از طرفی هم 
آموزش هــای ما کیفی تر شــود به خود 
مراقبتی و خود کنترلــی دانش آموزان در 
برابر انواع آســیب هــای اجتماعی کمک 

می کنیم.
کاهش سن اعتیاد به دانش آموزی

مدیر آموزش وپرورش ناحیه 7 مشهد گفت: 
اعتیاد یکی از آسیب هایی است که جامعه 
را بــه صورتی جدی تهدیــد می کند و به 

حوزه دانش آموزی ورود پیدا کرده است.
محمدرضــا کمالی، امروز در آیین افتتاحیه 
و نواختــن نمادین زنگ یاری گران زندگی 
که در دبیرســتان فرزانگان برگزار شــد، 

عنــوان کــرد: پرداختن بــه فعالیت های 
فرهنگی -هنری ، تشــکات دانش آموزی ، 
فراگیرکردن تشــکل ها در سطح مدارس ، 
پرداختن به مسابقات مختلف و دیگر موارد، 
ظرفیت هایی ست که می تواند دانش آموزان 
را به ســمتی هدایت کند که از انحرافات 

به دور باشند.
وی افــزود: اعتیاد، یکی از آســیب هایی 
است که جامعه را به صورتی جدی تهدید 
می کند و به حــوزه دانش آموزی ورود پیدا 
کرده است، بحث اعتیاد یا به نوعی ترغیب 
دانش آمــوزان به این حرکــت موضوعی 
جدی است. اعتیاد 40 سال پس از انقاب 
هم مورد توجه بوده و فعالیت های مختلفی 

در خصوص این حوزه شده است.
با  ناحیه 7 مشــهد  مدیر آموزش وپرورش 
بیان اینکه »در حــوزه جلوگیری از توزیع 
و مصرف موادمخدر چند نگاه وجود دارد«، 
اظهار کــرد: بحث مقابلــه و جلوگیری از 
توزیع و ورود موادمخدر به داخل کشــور 
ضرورت دارد و شــاید نگاه غالبی باشد. و 
نگاه دیگر، درمان افرادی که مبتا به این 
بیماری شــده اند و کمک بــه این که احیا 
شــوند و به جامعه بازگردند، بســیار مهم 

است.
پیشگیری موفق تر از درمان است

وی افزود: اگر بحث پیشــگیری را به این 
دو نــگاه اضافه نکنیم، موفــق نخواهیم 
بــود و دائم درگیر آن هســتیم که از این 
امر جلوگیری کنیم، مگــر اینکه فرهنگ 
مصونیت در مقابل این عارضه را در جامعه 
نهادینــه کنیم و از دانش آموزان و ســطح 
پایین باید آغاز کرد تا بتوانیم از هر انحرافی 
جلوگیــری کنیم کــه از آموزش وپرورش 

شروع کرده ایم.
کمالی با اشــاره به اینکه »کشــور ما در 
همسایگی کشوری اســت که تولیدکننده 
اصلی موادمخدر است«، تصریح کرد: این 
مــورد یکی از عواملی اســت که مقابله را 
ســخت می کند. به همین دلیل از طرفی 
ارزان بــودن و دردســترس بودن جامعه را 
تهدید می کنــد و به ســمت اعتیاد پیش 

می رود.
مدیر آموزش وپرورش ناحیه 7 مشهد بیان 
کرد: در طرح یاری گــران زندگی چندین 
آموزش وپــرورش کمک  به  وزارت خانــه 
می کنند. در این طرح، مســئولیت اصلی با 
شــورای دانش آموزی و دیگر تشکات در 
مدرسه است. در این  طرح، هم سن وسالان 
بــه یکدیگــر کمــک می کننــد و مانع 
 ورود دانش آمــوزان به ســمت موادمخدر 

می شوند.

اسرار تجارت الکترونیک
سیدمحمدمهدی گرجی نیا
وکیل پایه یک دادگستری

شــاخه ای از حقوق مالکیت فکــری در چارچوب تجارت 
الکترونیک وجود دارد، بنام »اســرار تجــاری در محیط 
تجــاری« که قلــم قانونگذاران را  بــرای حمایت از این 
حیطه به وضع قواعد حقوقی و قوانین خاص ســوق داده 
اســت. هرچند علی الحســاب با وجود خاء هایی که در 

ادبیــات حقوقی مــا وجود دارد ، قادر بــه یک حمایت همه 
جانبه نخواهد بود. در مسیر این رشته ی نوظهور تمام زیرشاخه 

های تجارت  و شــیوه های ســنتی و الکترونیــک آن ، مورد توجه قرار 
میگیرد . البته که جایگاه و ضرورت این رشته در تجارت الکترونیک به نحوی 
ویژه تر حائز اهمیت خواهد بود. این جایگاه ویژه به دلایل زیادی برای تجارت 
الکترونیک کسب شده اســت که از آن میان میتوان به جهانی شدن و توسعه 
فناوری، ســرمایه گذاری های ســنگین کشــورها در این امر، رشد بی وقفه 
تکنولوژی، ســهولت دسترسی و افشای اســرار تجاری و هزینه های سنگین 

کشف و تعقیب مجرم ، اشاره داشت.
در واقع حمایت از اسرارتجارت الکترونیک ، متداول ترین نوع حمایت از کسب 
و کارهای الکترونیک میباشــد. با این وجود در میان دسته های مالکیت فکری 
کمتــر مورد عنایت قرار میگیرد که دلیل آن را میتوان عدم ثبت دولتی رازهای 
تجاری توســط تاجر و ثانیاً محرمانه باقی ماندن منازعات ناشی از افشای اسرار 
تجاری الکترونیک ، دانست. امروزه خطر وجود ایمیل های جعلی و مخربی که 
امکان دستیابی به اطاعات سیستماتیک یک تاجر را در عرصه ی الکترونیک 
و همچنین سرقت و سوءاســتفاده از آن ها را پیدا میکند ، از حوادثی است که 
مبتابه دنیای فناوری است و لزوم توجه به حمایت از رازهای تجاری هرکسی 
را دوچنــدان میکند. هرچند باوجود درصد بالای این اهمیت ، ضابطه و رویکرد 

مناسب برای مقابله یا جلوگیری از آن در دست دولت ها نیست.
بــرای مقابله با این هجوم از چالش هایی که در فضای تبادل اطاعات ،   در 
جهت حمایت و محافظت از اســرار تجــاری الکترونیک وجود دارد ، ابزارهای 
قهرآمیزی که دارای ضمانت اجراهای موثر و بالتبع بازدارندگی کافی باشــد ، 
نیاز هســت. اما حتی وجود چنین ابزارهای کیفرمآبی به دلیل تنوع شیوه های 
سوءاســتفاده از اسرار تجاری در ســایبر و احتمال پایین امکان شناسایی نقض 
کننده حق در دایره گســترده جغرافیایی ، اثربخشــی لازم را از سیاست های 
کیفری گرفته است. در چنین شرایطی قبل از اینکه به اهرم های کیفری بتوان 
توسل جست ، راه های پیشگیری از وقوع جرم بر مبناهای علمی و فنی پیش 
پا قرار میگیرد. تا به این ترتیب تا حد امکان مانع از افشــا یا به ســرقت رفتن 
این اطاعات اساســی شــویم. پس از این مرحله به رویکرد دوم ، یعنی اتخاذ 
تدابیر کیفری روی می آوریم تا بدین وسیله در روند بازدارندگی و پیشگیری از 
تکرار جرم موفق عمل شود . تصویب قانون تجارت الکترونیک و قانون جرایم 
رایانه ای ، حمایتی لازم و نه کافی از فعال تجارت الکترونیک اســت. چرا که 
باوجــود مواد متعدد کیفری و مدنی ، این قوانیــن در اجرا چندان موفق ظاهر 
نمی شــوند. دلایلی از قبیل دشواری جمع آوری ادله ی الکترونیکی و سختی 
پیگیری در خارج از مرزهای کشــور و عدم هماهنگی بین قوانین دولتها برای 
پیگیری این مجرمان ، تنها بخشــی از دلایل عدم توفیق این مسئولیت های 

کیفری یا مدنی است.
با این مقدمه ، اســرار تجاری الکترونیک را از منظر قانون تجارت الکترونیک 

، تعریف میکنیم :
مــاده 65 - اســرار تجــاری الکترونیکی » داده پیام«ی اســت که شــامل 
اطاعات، فرمولهــا، الگوهــا، نرم افزارها و برنامه ها، ابزار و روشــها، تکنیک ها 
و فرایندها، تألیفات منتشر نشــده، روشــهای انجام تجارت و داد و ستد، فنون، 
نقشــه ها و فراگردها، اطاعات مالی،  فهرست مشــتریان، طرحهای تجاری و 
امثال اینها اســت، که به طور مستقل دارای ارزش اقتصادی بوده و در دسترس 
عموم قرار ندارد و تاشــهای معقولانه ای برای حفظ و حراســت از آنها انجام 

شده است.
در این تعریف سه نکته حائز اهمیت وجود دارد که شاکله ی اصلی راز تجاری 
را تشــکیل میدهد : اول اینکه  اطاعات ، در دســترس عموم قرار ندارد. دوم 
واجد امتیاز اقتصادی برای دارنده آن هســتند و سوم اینکه، به نحوی که عرفاً 

شایسته آن اطاعات است، حفاظت شده باشند.

1-ســلام. من در یک وام خانگی ثبت نــام کرده بودم و هرماه 
اقســاط واریزی را از کارتی که متعلق به خــودم نبود، اینترنتی 
واریز میکردم. امروز مســئول این وام مدعی است که دوماه از 
قســط ها را واریز نکرده ام. تنها ســندی که دارم عکس هایی 
است که از صفحه پرداخت های اینترنتی میگرفتم. آیا در دادگاه 

میتوان به این عکس ها استناد کرد؟
باســام. مســتند به ماده 655 قانون آیین دادرســی کیفری، به شرط رعایت 
سازوکار های امنیتی، صورت الکترونیکی یا محتوای الکترونیکی را میتوان قابل 
اســتناد دانســت و در تبصره 1 این قانون نیز مقرّر شده که هیچ گاه نمی توان 
صرفاً به لحاظ شــکل یا نحوه ی تبادل اطاعات الکترونیکی، از اعتباربخشیدن 
به محتوا و آثار قانونی آن خودداری نمود. ماده ی 685 این قانون نیز داده هایی 
را قابل اســتناد میداند که صحت و اعتبار آن انکارناپذیر باشد. البته باید دانست 
که اعتبارسنجی داده هایی از قبیل اسکرین شات، در تخصص پلیس فتا است 

و در صورت اثبات اصالت آن، میتواند مورد استناد قاضی قرار گیرد.

2-ســلام. اگر در وصیت نامه شخصی تاکید شده باشد که فلان 
ورثه از ارث محروم اســت ؟ آیا این وصیت نامه قابل اســتناد و 

اجراست؟
باســام. ماده 837 قانون مدنی پاسخ صریح این سوال است که میگوید: »اگر 
کســي به موجب وصیّت، یک یا چند نفر از ورثه خــود را از ارث محروم کند، 
وصیت مزبور نافذ نیســت.«. البته تا زمانیکه فرد در قید حیات اســت میتواند 
تمامی اموال خود را به یکی از فرزندان منتقل کند اما در وصیت نامه حق دارد 
به میزان یک ســوم از اموال خود وصیت کند. چنانچه نســبت به بیشتر از این 
میزان وصیت کند، تنها درصورت اجازه سایر ورثه، وصیت صحیح خواهد بود.

3-ســلام. من و همسرم ده سال پیش عقد کردیم و من وکالت 
طلاق را درهمان زمان به ایشــان دادم. آیا میتوانم این وکالت را 

امروز باطل نمایم؟
-باســام. اگر وکالتی که به همســرتان داده اید، باعزل نبوده باشد و ضمن 
عقد ازواج یا هرعقد خارج لازمی شــرط نشده باشد، بله میتوانید از وکالت خود 

رجوع نمایید. 
4-ســام. سوالی درباره خسارت تاخیرتادیه ســفته دارم. این خسارت را از چه 

زمانی میتوان درخواست کرد و نرخ آن به چه صورت محاسبه میگردد؟
باسام. خسارت تاخیر تادیه سفته از تاریخ واخواست شروع و بر اساس شاخص 

بانک مرکزی، محاسه میشود.
051_91009484
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۱0 غرفه در مجموعه 
تاریخی مصلی مشهد به 

هنرمندان واگذار می شود

گروه فرهنــگ و هنر/ معاون توســعه مدیریــت اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگی و صنایع دستی خراسان رضوی از واگذاری 10 غرفه 

در مجموعه تاریخی فرهنگی مصلی مشهد به هنرمندان خبرداد.
به گزارش خبرنگار صبح امروز، معاون توســعه مدیریت اداره کل میراث 
فرهنگی، گردشگی و صنایع دستی خراسان رضوی سیدمهدی کفشچی  
با اعام این خبر افزود: در راســتای ترویج هنر صنایع دستی  ظرف یک 

مــاه آینده از طریق فراخوان در روزنامه، غرفــه های مجموعه تاریخی 
فرهنگی مصلی مشهد به هنرمندان صنایع دستی واگذار خواهد شد.

او ادامه داد: پس از اعام رشــته های اولویت دار صنایع دســتی استان، 
افرادی که کارت صنعتگری از این اداره کل دارند می توانند در فراخوان 
شرکت کنند.کفشچی افزود: افرادی که براساس ارزیابی دارای صاحیت 
لازم باشند با آن ها قرارداد منعقد و غرفه ها به آن ها واگذار خواهد شد.

یک نویسنده و منتقد تئاتر:

بیشترین اقتباس ها در کشور، از متن های 
خارجی و غیر وطنی است

یک نویســنده و منتقد تئاتر گفت: بیشــترین اقتباس هــا از روی متن های خارجی و 
نمایشنامه های غیر وطنی صورت می گیرد.

به گزارش ایســنا، نویســنده و منتقد تئاتر آزاده فخری در خصوص ارزیابی جریان آثار 
اقتباســی در کشــور بیان کرد: به دلایلی که من از آن بی خبرم، بیشترین اقتباس ها از 
روی متن های خارجی و نمایشنامه های غیر وطنی صورت می گیرد. ما همان طور که در 
سینما کمترین اقتباس ها را از متون ادبی خود داریم و غیر از آقایان مهرجویی و تقوایی 
به سختی می توان نامی را در امر اقتباس از متن – چه ایرانی و چه خارجی- نام برد، به 

همین ترتیب در نمایشنامه نویسی نیز کمتر به این کار پرداخته ایم.
وی اضافه کرد: هر نوشــته ای، اعم از اقتباس یا اورجینال باید اول بتواند کسی را روی 
صندلی بنشــاند و سپس نگه دارد تا بتواند حرفش را هم بزند و ای کاش از میان خیل 
برگزیدگان، کسی بتواند پیروز این میدان باشد که حرفی را که نویسنده ای در یک زمانی 
در قالب رمان یا حماسه ارائه کرده و چه بسا مهجور مانده، به تن و بدن بازیگر بنشاند 

و به میان مردم برگرداند.
سرگرمی سازی جزو اولویت ها در نمایش و تئاتر است

فخری در خصوص جریان نمایشنامه نویســی کشــور اظهار کرد: چه خوشمان بیاید و 
چه نیاید، امر سرگرمی ســازی جزو اولویت ها در نمایش و تئاتر است. چه بسا اگر این 
کار را درست انجام دهیم، فرهنگ عمومی مردم، که برخی ادعایش را دارند در همین 
میانه هم ساخته خواهد شد و بالاتر خواهد رفت. برای ارائه تئوری و مانیفست سیاسی، 
اجتماعــی و حتی دینی، مردم می روند کتاب می خوانند و آن هایی که کتاب نمی خوانند 
هم می روند تئاتر آزاد می بینند و یا در کل عمر خود فقط یک بار می روند الیورتوییســت 
می بینند، چون تئاتر آزاد و یا آنچه به غلط تئاتر لاکچری خوانده می شود، توانسته او را 
به سالن بکشاند و آن نمایش پر از تئوری و مانیفستی که می خواهیم به او تزریق کنیم، 
نمی تواند.وی در خصوص فعالیت های هنری خود بیان کرد: عضویت در انجمن منتقدان 
تئاتر، عضویت در کانون نمایشنامه نویســان خانه تئاتر، افتخار ارائه مشاوره هنری در 

مجلس شورای اسامی از آبان 95 را در کارنامه دارم.
این نویســنده تئاتر در خصوص علت جذب به اولین جشنواره ملی نمایش نامه نویسی 
اقتباســی گام دوم عنوان کرد: رشته تحصیل من در کارشناسی ارشد، ادبیات نمایشی 
بوده و طبیعتا نمایشنامه نویســی جزو اولویت های عاقمندی اینجانب است. در دوران 
تحصیل یک نمایشنامه رادیویی از من در رادیو تهران تولید و پخش شد. پس از آن یک 
نمایشنامه در فصلنامه برگ هنر منتشر شد و یک نمایشنامه هم در انتشارات کوله پشتی 
از من به چاپ رسید.فخری خاطرنشان کرد: اولویت اصلی جشنواره گام دوم هم اقتباس 
بود و این امر برای هر نمایشنامه نویســی بســیار جذاب است و برای من هم به همین 
شــکل جذابیت فراوانی داشت. کار بسیار خوب این جشنواره این بود که در کنار لیست 
ارائه شده توسط خود جشنواره، دست شرکت کنندگان برای معرفی اثر مد نظر خود برای 

اقتباس را باز گذاشت.
ایــن منتقــد تئاتر عنوان کــرد: چه بخواهیم و چــه نخواهیم، چند طیــف غالب در 
نمایشنامه نویســی حال حاضر ایران وجود دارد که از نظر رویکرد گاهی کاما در نقطه 
مقابل هم هستند، اما همچنان با توجه به نمایش هایی که به صحنه و اجرای عمومی 
می رسند، می بینیم که عما تنوع در نمایشنامه نویسی کم بوده و این ظرفیت بزرگی که 

ایجاد شده، نیازمند نویسندگان بیشتری است.

گفت وگوی صبح امروز با دبیر تخصصی نهمین جشنواره عکس رضوی

همه مردم در قبال فرهنگ مسئول اند
با  در گفت وگویــی کــه اخیــراً 
برگزیدگان جشنواره ملی عکس 
رضوی صــورت گرفت، تمامی 
زحمت های  از  هنرمنــدان  این 
بی دریــغ دبیر تخصصــی نهمین 
جشنواره عکس رضوی مهدی زابل 
عباســی، محمد جعفر نجفی جراح 
و ســایر دســت اندر کاران انجمن 
کمال  رضوی،  خراســان  عکاسان 
تشکر را داشتند. زابل عباسی که در 
جشنواره های مختلف به عنوان داور 
و ناظــر، مربی اجرایی و دبیر تخصصی حضور به عمل 
رسانیده در جشــنواره ملی عکس رضوی هم به عنوان 
دبیر تخصصی آن، به هر چه بهتر برگزار شدن این دوره 
کمک کرده اســت، ایشان  دارنده لقب جهانی عکاسی 
از فدراســیون جهانی می باشد و در سوابق هنری خود 
تقدیرنامه بیش از 32 جشــنواره هنری داخل کشور در 
رشــته عکاســی را دارد و همچنین دریافت مدال های 
مختلف را در جشنواره های متعدد بین المللی و چاپ 14 
کتاب عکس با موضوعات مســتند اجتماعی از سوابق 
درخشان  این مدرس دانشگاه می باشد. به سراغ  ایشان 

می رویم تا از جزئیات جشنواره بیشتر مطلع شویم.
حضور 65 درصدی شهرهای دیگر  غیراز مشهد 

در جشنواره 
مدیرعامل انجمن عکاســان خراســان رضوی، زابل 
عباسی در گفت وگو با خبرنگار صبح امروز کمک رسانی 
ارگان های مختلف را بهتر برگزار شــدن جشــنواره ها 
ضروری دانســت و افــزود: بهتر برگزار کــردن این 
جشــنواره، همکاری تک تک ارگان های داخل استان 
خراسان را اعم از شهرداری، آستان قدس و بنیان امام 
رضا»ع« که به اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی و 
همچنین دبیرخانــه کمک های زیادی کرد را می طلبد. 
بــه عقیده من هر کس به عنوان شــخصی که در این 
پایتخت معنوی زندگی می کنــد در قبال این فرهنگ 
مسئولیت دارد و حتماً باید همکاری و همیاری خودش 
را جهت کمک رســانی به این جشنواره ها که به نوعی 

مروج فرهنگ هستند، دریغ نکند.
وی در خصــوص نکات مثبت این دوره از جشــنواره 
عنوان کرد: این جشنواره نسبت به جشنواره های دیگر، 
شرکت کننده بیشــتری داشت و همچنین در دوره های 
پیشین، بیشترین شــرکت کنندگان از مشهد و خراسان 
رضوی بودند اما در جشــنواره امسال چیزی حدود 65 
درصد غیر از خراســان رضوی و از شهرهای مختلف 
مثل شیراز، سمنان، خوزســتان، چهارمحال بختیاری 
و ...بودنــد و این موضوع باعث شــده که کیفیت آثار 

ارائه شده به جشنواره فوق العاده بالا باشد.
دبیــر تخصصی نهمین جشــنواره ملی عکس رضوی 
ادامه داد: در کل، حضور 65 درصدی شــهرهای دیگر 
به غیراز مشــهد و راه یابی شــهرهای متعــدد به این 
جشنواره، همچنین حضور عکاسان جوانی که کمتر از 
یک سال عکاســی را به صورت تخصصی و علمی یاد 
گرفتند و عکاســان حرفه ای و پیشکســوت  که آثاری 
برگزیده داشــتند بســیار حائز اهمیت بود. در حقیقت 
دعــوت از داوران برجســته و تخصصــی  از تهران و 

داورانی که حتی خودشــان سعی داشتند که  جشنواره 
رضوی را در آثار خودشــان به نمایــش بگذارند نکته 
مثبت دیگر این جشنواره است، به همین خاطر نظریات 
ازلحاظ تخصصی و انتخاب آثار ازلحاظ کیفیت تصویر 
فوق العــاده بالابود.زابل عباســی در خصوص میزبانی 
مشهد در این دوره از جشنواره ابراز کرد: جشنواره های 
قبلی هم باید  به مشــهد سپرده می شد چراکه پایتخت 
معنوی ایران مشــهد و حتی محوریــت امام رضا»ع« 
و جشنواره رضوی نیز اینجاســت، بنابراین می تواند با 
نگاهی حرفه ای تر و تخصصی تر این جشــنواره برگزار 
شود و در آماری که در جشنواره های قبلی مشاهده شد، 
بااینکه محوریت رضوی بود اما مکانیت آن مرتبط نبود 
و همین باعث می شد دوره های قبل، عکاسان کمتری 
شــرکت داشــته باشــند بدین منظور در برداشت های 
جشــنواره ای خود در شورای سیاست گذاری، بخشی از 
تلفن همراه به عموم مردم مربوط شد که به صورت زائر 
و یا بومی خود مشهد هستند که در این جشنواره شرکت 

و عکس های خود را به این جشنواره ارسال کنند.
وی ابراز کرد: جشــنواره های این چنینــی می تواند به 
بخش فرهنگی و دینی و ارتباط نسل جوان ما با مسائل 
دینی و فرهنگی و همین طور با ســیرت امام رضا»ع« 
کمک کند  و جدا از این مســائل این جشنواره ها سعی 
می کنند بیشتر توانمندی های  نسل جوان ما را مدنظر 

قرار دهند و در جهت ارتقای آن اثرگذار باشند.
دبیــر تخصصی نهمیــن دوره جشــنواره ملی عکس 
رضوی افزود: این چنین جشنواره های نیازمند ورکشاپ 
ها و کارگاه های تخصصی اند که در راستای برنامه های 
اجرایی جشــنواره باید برگزار شود و قطعاً در سال های 
آینده ما این تاش را خواهیم داشــت که در کنار این 
جشنواره کارگاه های علمی و تخصصی را برنامه ریزی 
کنیم و دوستان عاقه مندی که با این ژانر و این شاخه 
یعنی مســتند اجتماعی مذهبی و دینی  می خواهند کار 
عکاســی کنند بتوانند بیشتر از نکات حرفه ای و علمی 
عکاسی مطلع باشند.وی عنوان کرد: اردوها قسمتی از 

اجرای جشــنواره بود، ازآنجاکه هرسال زائرانی در آخر 
ماه صفر به ســمت بارگاه امام رضا»ع« روانه می شوند 
من فکر می کنم فضای خیلی خوبی را ایجاد می کرد که 
بسیار حائز اهمیت بود و ما بخشی را مجزا در جشنواره 
بــه اردوها اختصــاص دادیم که از این زائــران  پیاده 
جداگانه عکاسی شود و حس و حال آن ها را ملموس تر 

نشان دهد. 
مدیرعامل انجمن عکاسان خراسان رضوی تصریح کرد: 
اگر ارگانی مثل شــهرداری پررنگ تر در این جشنواره 
ظاهر شــود، بسیار مؤثر اســت. ازآنجاکه حمایت های 
شورای شهر مشهد همیشه شامل حال هنرمندان شده 
اســت  کمی در قبال جشنواره رضوی کم لطفی شده و 
می توانسته شهرداری ستون محکمی برای برگزاری هر 

چه بهتر این جشنواره باشد .
احساس درونی عکاس، مهم ترین فاکتور یک 

عکس اثرگذار
 مرجان تقی پور از هنرمندانی است که در نهمین دوره 
جشــنواره ملی عکس رضوی اثرش برگزیده شده است 
و در گفت وگو با خبرنگار صبح امروز عنوان کرد: حرفه 
عکاسی را  به صورت جدی یک سال هست که شروع 
کردم و در انجمن عکاسان توانستم با کمک جناب زابل 

عباسی در جشنواره رضوی شرکت کنم.
وی ادامــه داد: در طــی این یــک ســال، انجمــن 
نمایشگاه های خیلی زیادی برگزار کرد، همچنین تمام 
اردوهایی که برگزار می شــد تشکیل شده بود از جامعه  
عکاسان که در اردوها به عکاسی می پرداختند و بعدازآن 
اتمام اردو تمام عکس ها در نمایشــگاه های عکس به 
نمایش گذاشته می شد، تمام این فعالیت ها به ما کمک 
می کرد و انگیــزه می داد که یک قــدم جلوتر برداریم 
و تجربه این یک ســال برای شــخص من خیلی پربار 
بود،تا جایی که چند روز پیش اختتامیه اولین نمایشگاه  

انفرادی ام   با جناب زابل عباسی بود.
تقی پــور عنوان کــرد: در طــول این یک ســال در 
جشنواره های بین المللی شــرکت کردم و پذیرش های 

زیادی را از کشورهای مختلف گرفتم. در جشنواره ملی 
عکس رضوی در بخش حرفــه ای و بخش اردوها دو 

اثرم به این مجموعه راه یافته است.
وی ابــراز کرد: برای گرفتن یک عکس خوب در حرفه 
عکاسی در مرحله اول بایستی به یک سری تکنیک ها، 
از نحوه استفاده از دوربین و ابزار دست تا ترکیب بندی 
را کاماً مسلط باشید و چارچوب های هنری را در مرحله 
اول بدانید اما قسمت دوم که به نظر من از همه مهم تر 
اســت نگاهی هســت که خود عکاس نسبت به سوژه 
دارد و یک عکاس خوب کســی است که از یک سوژه 
به گونه ای  عکــس بگیرد که ده نفــر دیگر در همان  
لوکیشــن اگر بخواهند تصویری تهیه کنند نتوانند آن 

نگاه را به مخاطب ارائه دهند.
تقی پــور ادامه داد:  این نکته برمی گردد به احســاس 
درونی فرد و وقتی مخاطب به عکسی نگاه می کند که 
بســیار تحت تأثیر آن  قرار می گیرید، درواقع تمام آن 
حس درونی کســی هست که پشت دوربین قرارگرفته 
و توانسته است آن احساس زیبا را به بیننده اش منتقل 
کند.این هنرمند در خصوص برگزاری جشــنواره های 
این چنینی عنوان کرد: برگزاری این جشنواره ها به نظر 
من بسیار زیاد اثرگذار است به دلیل اینکه می تواند یک 
حس رقابت بین تمام عکاسان ایجاد کند، چون کسانی 
که به عنوان مخاطب در آنجا حضور دارند و یا عکسشان 
پذیرفته نشده است، به کار سایرین نگاه می کنند، نقاط 
ضعف خــود را متوجه می شــوند و ایــن  اتفاق خود 
انگیزه ای برای تاش بیشتر، بهتر کردن کیفیت کار به 
هر شــکل و ارائه بکار بهتر در فرصت های بعدی برای 
شخص می باشــدتقی پور با اشاره به رضایتمندی خود 
از جشــنواره ملی عکس رضوی عنــوان کرد:  از نحوه 
برگزاری جشــنواره رضوی رضایت کامل دارم چراکه 
همــه داوران قدرتمند در این جشــنواره با رزومه های 
خیلی قوی حضور داشــتند و نکته  بعدی اینکه وقتی 
نمایشگاه تمام می شــود تمام عکس ها در گالری های 

نگارخانه ای به نمایش گذاشته شده می شود. 
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مدیرعامل سازمان فناوری اطاعات و ارتباطات شهرداری مشهد از انتقال و تجمیع 
بانک های اطاعاتی سیستم های مالی برخی سازمان های تابعه شهرداری خبر داد.به 
گزارش صبح امروز، »محمدجواد رجائیان« پروژه تجمیع بانک های اطاعاتی مالی 
شهرداری را بســیار مهم توصیف کرد و گفت: در راستای پروژه تجمیع بانک های 
اطاعات مالی ســازمان های شهرداری، بانک اطاعاتی سیستم های مالی سازمان 
میادین، فاوا، تاکســیرانی، حمل بار، ترافیک و پایانه ها و همچنین شرکت الیت به 
بانک اطاعاتی سیستم های مالی تجمیعی شهرداری مشهد انتقال یافت.وی تصریح 
کرد: به همین منظور کدینگ بخش های مختلف از جمله حساب های مالی و کدینگ 

اشخاص حقیقی و حقوقی یکسان سازی شده و بهصورت متمرکز مدیریت می شود. 
همچنین محل های مذکور به ســامانه مدیریت یکپارچه تولید کد متصل شــدند.
رجائیان به مهم ترین مزایای این طرح نیز اشاره کرد و اظهارکرد: عدم امکان تولید 
کد تکراری برای اشــخاص حقیقی و حقوقی، امکان تولید گزارش های سرجمع از 
مطالبات و بدهی های پیمانکاران و مودیان شهرداری، سهولت در تهیه صورت های 
مالی تجمیعی، کنترل یکپارچه منابع مالی توســط مدیران، جلوگیری از تخلفات و 
اشتباهات در سیستم های مالی و مبارزه با پولشوئی جزو مهم ترین مزایای پیاده سازی 

این طرح در شهرداری مشهد است.

تجمیع بانک های 
اطلاعاتی مالی در 
شهرداری مشهد سرعت 
می گیرد

برای  رفاه حال شهروندان و زائرین صورت می گیرد؛

 تکمیل حلقه اتصال خیابان های
 پیرامون حرم مطهررضوی

شــهردار منطقه ثامن مشــهد از پیشــرفت 75درصدی فاز دوم یکی از خیابان های 
اصلیتازه احداث شده در نزدیکی حرم مطهر رضوی خبر داد.

بــه گزارش صبح امروز، مصطفی نعمتی ضمن اعام ایــن خبر اظهار کرد: فاز دوم 
احداث بولوار شارســتان رضــوی قطاع2)حدفاصل خیابان آیت ا... شــیرازی )ره( تا 

خیابان طبرسی( در حال اجرا است.
وی با اشــاره به اینکه فاز اول این پروژه در تیرماه ســال جاری، به طول 250 متر و 
عرض 50 متر به بهره برداری رســیده اســت، تصریح کرد: ادامه مسیر شارستان تا 
تقاطع بولوار رضوان با پیشرفت بیش از 75 درصدی در حال اجرا است، که با تکمیل 
فاز دوم این پروژه مســیر تردد سواره از خیابان شهید محسن کاشانی تا خیابان آیت 

ا... شیرازی در 2 باند ترافیکی خواهد شد.
نعمتی افزود: تاکنون بــرای اجرای این پروژه بیش از 107 هزار متر مکعب عملیات 
خاکبــرداری و به منظور زیرســازی آن نیز حدود 70 هــزار متر مکعب خاک ریزی 

صورت گرفته است.
وی با اشــاره به اینکه در طول مســیر اجرای بولوار شارســتان، طبق طرح مصوب 
نوســازی و بهسازی بافت پیرامون حرم مطهر رضوی، تونل مشترک انرژی با هدف 
آماده ســازی بســتر گذر خطوط حامل های انرژی و شبکه آبرسانی در اطراف حرم 
مطهررضــوی و نیز حذف حفاری های پس از اجرای خیابان در حال احداث اســت، 
اظهــار کرد: 1364 متر تونل انــرژی با اجرای عملیات آرماتور بندی با اســتفاده از 
9670کیلوگرم آرماتور مسلح در بتن و حدود 6350 متر ایزولاسیون و عایق بندی به 

صورت همزمان با اجرای بولوار عملیاتی شده است.
شــهردار منطقه ثامن افزود: همچنین آیلند میانی بولوار با طول تقریبی 400 متر در 

دست اجرا است.
نعمتی ادامه داد: در حال حاضر باند اول این بولوار از سمت تپل محله به طرف خیابان 

شیرازی آسفالت شده و عملیات اجرایی آسفالت مسیر دوم هم در دست اجرا است.
وی گفــت: برای اجرای کامل این فاز از بولوار شارســتان که قطعه ســوم از بولوار 
شارســتان و حلقه اتصال 8 خیابان منتهی به حرم مطهررضوی اســت، حدود 200 

میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است.
شــهردار منطقه ثامن خاطرنشــان کرد : با توجه به اینکه تقریبا 40 درصد از تملک 
اماک معارض در فاز ســوم پروژه شارســتان قاطع 2 از محل تقاطع بولوار رضوان 
تا خیابان طبرســی باقــی مانده، امیدواریم با تملک این پاک ها، به زودی شــاهد 
اجرای ادامه مسیر و برقراری مسیر حرکت سواره و پیاده از خیابان آیت ا...  شیرازی 
به خیابان طبرســی و از طرفی تردد زائران و مجاوران از ضلع شــمالی حرم مطهر و 
از ایســتگاه راه آهن به ســمت بارگاه امام مهربانی ها باشیم، که به طور یقین تاثیر 
بسزایی در کاهش بار ترافیکی هسته مرکزی شهر و خیابان های اطراف حرم خواهد 

داشت.

صبج امروز گزارش می دهد: 

مصائب مسیر سبز 
مدیر کل هماهنگی و نظارت بر حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد: 190 کیلومتر مسیر دوچرخه در مشهد وجود دارد

دوچرخه اقتصــادی ترین  و مقرون 
به صرفه ترین وسیله حمل و نقل  
محسوب می شــود، چون عاوه 
بــر این که به کاهش آلودگی هوا 
کمک می کند، در شــرایطی بیشتر 
افراد جامعه دچار کم تحرکی شده اند  
به تحرک افراد نیز کمک می کند. در 
برخی از کشــورهای اروپایی از جمله 
آمستردام هلند که با آلودگی شدید هوا 
رنج می بردند به اســتفاده از دوچرخه 
روی آوردند و دوچرخه نجات دهنده 
شهرها از آلودگی هوا  و کمبود فضای پارک و ... دراین 
شــهر بود. در ایران نیز اســتفاده از دوچرخه چند سالی 
اســت که در دستور کار قرار گرفته و اگر چه شهرداری 
مشهد 190 کیلومتر مســیر ویژه دوچرخه ایجاد کرده 
است اما دوچرخه سواران با مشکات زیاد دست و پنجه 
نرم می کننــد. گزارش صبح امروز را در این زمینه می 

خوانید.
دوچرخه هم وسیله حمل ونقل است

یکی از شــهروندان مشهدی که از حدود 20 سال قبل 
تاکنون در شــهر مشــهد با دوچرخه تردد می کند می 
گوید: مهم ترین چالش هنگام تردد با دوچرخه این است 
که شهروندان دوچرخه را وسیله حمل و نقل نمی دانند.
او ادامه می دهد: خودرو ســواران خیابان را فقط متعلق 
به خودرو می دانند و اگر دوچرخه ای با ســرعت پائین 
حرکت کند، راننده خودرو بوق ممتد می گیرند و انتظار 

دارند دوچرخه سوار خیابان را به آن ها بدهد.
استفاده از دوچرخه نیازمند فرهنگ سازی

او تاکید می کند: باید برای پذیرش حضور دوچرخه ها 
در خیابان فرهنگ سازی انجام شود و رانندگان خودرو 
مراقبت دوچرخه ها باشند. چون با کوچک ترین برخورد 

خوردو، دوچرخه سرنگون می شود.
امنیت دوچره سواران

مها یکی از دوچرخه سوارانی است که حدود 10 سال با 
دوچرخه به صورت تفریحی دوچرخه سواری می کند، او 
می گوید: دوچرخه نه تنها در خیابان ها و کوچه ها بلکه 

در مسیرهای ویژه هم  امنیت لازم را ندارند.

او ادامــه می دهد: مســیرهای دوچرخــه برای برخی 
از شهروندان معنای مســیر دوچرخه را ندارد، برخی از 
شهروندان خودروهای خود را در این مسیرها پارک می 
کنند و دوچرخه سواران باید دائم از مسیر خارج و دوباره 
به مســیر بازگردند که در برخی از مسیرها حتی باید از 

دوچرخه پیاده و دوباره سوار شوند.
مشکلات تردد دوچرخه سواران حتی در مسر 

های ویژه
حسن دیگردوچرخه سواری است که معتقد است باید به 
همه شهروندان فرهنگ استفاده از دوچرخه را بیاموزیم، 
او تاکید می کند: نه تنها دوچرخه ها در سطح شهر بلکه 
در مسیرها ویژه هم ترددشــان مشکل است برخی از 
عابران پیاده نیز در مســیرهای دوچرخه برای دوچرخه 

سواران مزاحمت ایجاد می کنند.
مزاحمت موتورسواران برای دوچرخه سواران

او موتورسواران را مهم ترین مزاحمان دوچرخه سواران 
می دانــد و می گوید:  برخی از موتورســواران خود را  
مالک مســیرهای ویژه  دوچرخه می دانند و برای تردد 
دوچرخه ســواران و عابران پیاده مخاطراتی ایجاد می 
کنند.فرشید یکی دیگر از شهروندان بر ضرورت نظارت 
بیشــتر واحد سد معبر شهرداری بر فروشگاه ها و مغازه 
های حاشــیه مسیرهای ویژه دوچرخه اشاره می کند و 
می گوید: برخی از شــهروندان خودرو یا وسایل مغازه 
شان را در مسیر ویژه دوچرخه قرار می دهند نیز وسایل 

خود را در مسیر قرار دهند.
کارشناسان چه می گویند؟

رییس گروه تخصصی ترافیک سازمان نظام مهندسی 
ساختمان خراســان رضوی درباره اهمیت حمل و نقل 
عمومی می گوید: در برنامه سوم توسعه پیش بینی شده 
بود که 75 درصد تردد شــهروندان با وســایل حمل و 
نقل عمومی باشد که اگر این کار انجام می شد و تاخیر 

نداشتیم با آلودگی هوا مواجه نبودیم.
مهدی نقیبی بیدختــی ادامه می دهــد: حمل و نقل 
انســان محور، ایجاد شــرایط مطلوب فنی، اقتصادی، 
اجتماعی، رفاهی، ایمنی و زیست محیطی برای زندگی 
شهری اســت که در این راستا باید حمل و نقل ایمن، 
ارزان، ســریع، با حداقل آلودگی، بدون اسراف در منابع 

سوخت و با مسیرهای راحت انجام شود.وی با تاکید بر 
مدیریت عرضه و تقاضا و بهینه سازی و کنترل، توسعه 
کمی و کیفی زیرساخت ها، هدایت شهروندان به سوی 
استفاده از وسایل نقلیه عمومی و دوچرخه سواری تصریح 

می کند: رفتار رانندگی نیز باید اصاح شود.
هم چنین نایب رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان 
خراســان رضوی می گوید: حمل و نقل انسان محور 
تنها به ایجاد مسیر دوچرخه سواری، حمل و نقل عمومی 
و ایجاد مســیر پیاده روی عابرپیاده خاصه نمی شــود 
بلکه عارضه ســنجی کاربری ها، رعایت اصول فنی در 
دسترســی کاربری ها و اصول ترافیکی و توجه به نیاز 
توانیابان هم مورد نظر است.داریوش معظمی می افزاید: 
وقتی سلســله مراتب شهری را رعایت کنیم به حمل و 
نقل عمومی انسان محور کمک می کنیم. عارضه سنجی 
کاربری ها، رعایت اصول فنی در دسترســی کاربری ها، 
رعایت ضوابــط ترافیکی در جانمایی کاربری، مدیریت 
توقفگاه خودرو، افزایش ایمنی در سیســتم بویژه برای 
عابران پیــاده و معلولان و دوچرخه ســواران، طراحی 
سیســتم یکپارچه حمل و نقل، پیوســتگی و طراحی 
پیاده روها و توجه به نیاز توانیابان، همه جزو حمل و نقل 

انسان محور است.
190 کیلومتر تاکنون و سال آینده 70 کیلومتر 

مسیر دوچرخه
مدیر کل هماهنگی و نظارت بر حمل و نقل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد گفت: تاکنون 190 کیلومتر مسیر 
دوچرخه سواری در مشهد ایجاد شده است و سال آینده 

70 کیلومتر دیگر به این میزان افزوده خواهد شد.
علی اصغر نیشــابوری روز گذشــته در پیش نشست 
»سیزدهمین همایش تخصصی حمل و نقل و ترافیک 
خراســان رضوی« می گوید: تا پایان سال گذشته 125 
کیلومتر مســیر دوچرخه ســواری در مشهد ایجاد شده 
بود که امســال 65 کیلومتر دیگر به آن افزوده شــد و 
قرار است تا پایان ســال 1405 مسیرهای مخصوص 
دوچرخه سواری در مشهد به 265 کیلومتر برسد که این 

امر زودتر از موعد محقق خواهد شد.
او بر ضرورت استفاده از حمل و نقل پاک و انسان محور 
تاکید و می افزاید: نوســازی اتوبوس ها و تاکسی های 
دارای عمر بیش از 10 ســال مورد نظر است که در این 
راستا امسال یکصد دستگاه مینی بوس نوسازی شده و تا 
پایان سال جاری نیز 250 دستگاه تاکسی و نیمه نخست 
سال آینده هم یکصد دستگاه اتوبوس در مشهد نوسازی 

خواهد شد.ورود دوچرخه های اشتراکی تا پایان امسال
نیشــابوری با بیان این که توسعه حمل و نقل عمومی 
همواره در دســتور مدیریت شــهری است ، اظهار می 
کند: تا پایان امسال دوچرخه اشتراکی و سیستم جدید 
دوچرخه همراه با دوچرخه های جدید فعال می شود که 

زیرساخت های آن نیز در حال آماده شدن است.
گفتنی است: ســیزدهمین همایش تخصصی حمل و 
نقل و ترافیک خراســان رضوی بــا موضوع »حمل و 
نقل انسان محور« 25 آذر ماه با همکاری سازمان نظام 
مهندسی ساختمان خراسان رضوی و شهرداری مشهد 

در این شهر برگزار خواهد شد.

خبر

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 139860306271002844 هیات اول / موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای سید علی حسینی 
فرزند سید کاظم بشماره شناسنامه 14675 صادره از مشهد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه /به مساحت 200 
مترمربع قسمتی از پاک 30 فرعی از 80 اصلی بخش 9 واقع در انتهای گاز 4 سه راه سمت چپ خیابان شهید سید حسنعلی 
جعفری پاک 68 خریداری از مالک رســمی آقای احمد یزدی محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض داخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.م.الف 433
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511/2اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای  شماره 139860306271002845 هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای سید محمد 
رضا حسینی فرزند سید کاظم بشماره شناسنامه 0922009996 صادر از مشهد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه 
/ به مساحت 200 مترمربع قسمتی از پاک 30 فرعی از 80 اصلی بخش 9 واقع در انتهای گاز 4 سه راه سمت چپ خیابان 
شهید حسنعلی جعفری پاک 68 خریداری از مالک رسمی آقای احمد یزدی محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود رابه مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
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511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شــماره 139860306271002847 هیات اول / موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای سید حمزه 
حسینی فرزند سید کاظم بشماره شناسنامه 4024 صادره از مشهد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه / به مساحت 
200 مترمربع قسمتی از پاک 30 فرعی از 80 اصلی بخش 9 واقع در انتهای گاز 4 سه راه سمت چپ خیابان شهید سید 
حسنعلی جعفری پاک 68 خریداری از مالک رسمی آقای احمد یزدی محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد م.الف437  
تاریخ انتشار نوبت اول :1398/9/10

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/9/25
حمید رضا افشار- رئیس ثبت اسناد واماک منطقه پنج مشهد 
***********************************

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک جغتاي 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي  
برابــر راي اصاحي شــماره 1991 – 1398/9/10 هیات اول /دوم موضوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جغتاي تصرفات مالکانه بامعارض متقاضي آقاي علي 
بیاباني فرزند غامعلي بشماره شناسنامه 539 صادره از حوزه 6 جوین سبزوار دریک باب منزل به مساحت 1542/08مترمربع 
قسمتي از پاک27 اصلي واقع دربخش 7 سبزوار خریداري ازمالک رسمي خانم رقیه بصیري فرزند جواد محرز گردیده است 
لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه ازتاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند بدیهي است 

درصورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :1398/9/25

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/1/10
حمید رضا آریان پور- رئیس ثبت اسنادو اماک جغتای

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت مدیران حمل پارس شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 48953 و شناسه ملی 10380653067 
به اســتناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 23/07/1398 و نامه شماره 5888 مورخ 27/8/98 انجمن صنفی 
شــرکتهای حمل و نقل بین المللی خراسان تصمیمات ذیل اتخاذ شــد : 1 - به موجب سند صلح به شماره 18242 مورخ 
23/7/98 صادره از دفتراسناد رسمی 354 حوزه ثبتی مشهد آقای محمد صادق منصوری به شماره ملی 1754020445 کلیه 
سهم الشرکه خود به مبلغ 1000000 را به آقای سید پویا فیض ساکت شماره ملی 0923099328 منتقل و از شرکت خارج 

گردید اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )696789(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت مدیران حمل پارس شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 48953 و شناسه ملی 10380653067 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 28/07/1398 و نامه شماره 5888 مورخ 27/8/98 انجمن 
صنفی شرکتهای حمل و نقل بین المللی خراسان تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - اعضاء هیئت مدیره به قرار ذیل انتخاب 
گردیدند: آقای سید مصطفی فیض ساکت به شماره ملی 0939493111 - آقای مرتضی فراهی به شماره فراگیر 91729731 
- آقای امین فراهی به شــماره فراگیر 92608223 - آقای احد خزاعی مفرد به شــماره ملی 0942480279 - آقای احمد 
مسروری ثانی به شماره ملی 5729434839 به سمت اعضای هیئت مدیره شرکت برای مدت نامحدود انتخاب گردیدند. اداره 

کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )696791(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت مدیران حمل پارس شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 48953 و شناسه ملی 10380653067 
به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 28/07/1398 و نامه شماره 5888 مورخ 27/8/98 انجمن صنفی شرکتهای حمل 
و نقل بین المللی خراسان تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - آقای سید مصطفی فیض ساکت به شماره ملی 0939493111 به 
سمت رئیس هیئت مدیره آقای مرتضی فراهی به شماره فراگیر 91729731 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره آقای امین 
فراهی به شــماره فراگیر 92608223 به سمت عضو هیئت مدیره آقای احد خزاعی مفرد به شماره ملی 0942480279 به 
سمت عضو هیئت مدیره آقای احمد مسروری ثانی به شماره ملی 5729434839 به سمت عضو هیئت مدیره خانم فاطمه 
گاوی به شماره ملی 0651760283 به سمت مدیرعامل ) خارج از اعضا و خارج ازسهامداران ( کلیه اسناد و مدارک و اوراق 
بهاء دار و تعهد آور از قبیل چک ســفته بروات قراردادها و عقود اسامی با امضاء ثابت آقایان سید مصطفی فیض ساکت و 
مرتضی فراهی و به همراه امضاء متغیر آقایان امین فراهی یا احمد مسروری به همراه مهر شرکت معتبر می باشند. اداره کل 

ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )696792(

مفقودی
سند و برگ سبز خودرو سواری پراید تیپ صبا GTX مدل 1379 به شماره پاک 913 ل 43 ایران 32  شماره موتور 158185 

شماره شاسی S1412279634175 مربوط به علیرضا دهباشی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت بردیا بهداد برنا شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 51915 و شناسه ملی 
14004230420 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 29/07/1398 تصمیمات ذیل 
اتخاذ شــد : تعداد اعضا هیئت مدیره از 5 نفر به 2 نفر افزایش یافت و ماده مربوطه در اساســنامه به 
شرح مزبور اصاح گردید . اداره کل ثبت اسناد و اماک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری مشهد )696793(

تاسیس، تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شرکت بردیا بهداد برنا شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 51915 و شناسه ملی 
14004230420 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 28/07/1398 تصمیمات ذیل 
اتخاذ شــد : آقای محســن کرمی کد ملی 0942818377 با پرداخت مبلغ 500000 ریال به صندوق 
شــرکت در زمره شرکاء درآمد و آقای آرمین خالقی فرد به شماره ملی 0945804334 با پرداخت مبلغ 
300000 ریال به صندوق شــرکت سهم الشــرکه خود را به مبلغ 500000 ریال افزایش داد در نتیجه 
ســرمایه شرکت ازمبلغ 1000000 ریال به 1800000ریال افزایش یافت و ماده مربوطه دراساسنامه به 
شــرح مذکور اصاح گردید. سهم الشرکه شرکا به شرح ذیل می باشد : آقای آرمین خالقی فرد دارای 
500000 ریال ســهم الشرکه - آقای محمد رخشــی دارای 200000 ریال سهم الشرکه - آقای خالد 
سلیمانی رودی دارای 200000 ریال سهم الشرکه - آقای محسن حریمی دارای 200000 ریال سهم 
الشرکه - آقای امیر استادی دارای 200000 ریال سهم الشرکه - آقای محسن کرمی 500000 ریال 
ســهم الشرکه اداره کل ثبت اسناد و اماک اســتان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری مشهد )696794(

مفقودی
کارت هوشــمند راننده به شــماره 2085113 مربوط به بهزاد طاهری فرزند حســین با شــماره ملی 

0942653483 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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باید به المپیک
 صعود کنیم

ملی پوش خراسانی والیبال ایران با بیان اینکه تیم ملی جای شوخی نیست گفت: رقابت در تیم 
ملی جدی اســت و اگر ثانیه ای کم بگذاریم ضرر خواهیم کرد.پوریا یلی درباره شــرایط اردوی 
آماده ســازی تیم ملی والیبال ایران برای حضور قدرتمند در مسابقات انتخابی المپیک 2020، 
گفت: ما در لیگ هفته ای دو بازی فشــرده داشــتیم و در حال سفر به شهرهای مختلف برای 
برگزاری مسابقه بودیم. این فشردگی، باعث شده بود تا فشار زیادی را از نظر بدنی تحمل کنیم. 
از طرفی اردوی تیم ملی هم با یک فشار مناسب شروع شد و موجب شد تا بدن بازیکنان با یک 

شوک بسیار خوب مواجه شود و دوباره به وضعیت خوبمان برگردیم.
وی درباره شــانس تیم ملی برای صعود به المپیک هم گفت: ما با تمام قدرت برای رقابت های 

انتخابی المپیک که در چین برگزار می شود، آماده می شویم. نمی گویم امیدوار به صعود هستیم 
بلکه می گویم باید به المپیک صعود کنیم. آرزوی همه ایرانیان صعود به المپیک اســت. آرزوی 

من به عنوان یک بازیکن هم، بازی کردن در المپیک است.
یلی در پاســخ به این ســوال که وضعیت خودش چگونه اســت، بیان کرد: خدا را شکر ایگور 
کولاکوویچ در مســابقاتی که امسال داشــتیم، بیش تر به من اعتماد کرد و توانستم خود را در 
عرصه بین المللی نشــان دهم. امیدوارم و تاش می کنم که این روند را بهتر بتوانم ادامه دهم. 
در ادامــه اردو، با اضافه شــدن لژیونرهــا می توانیم به ترکیب خوبی برســیم و با قدرت راهی 

مسابقات شویم.

الخروج شــدن سیدمهدی  در پی ممنوع 
شهرخودرو  فوتبال  تیم  دروازه بان  رحمتی 
و دســتور توقیف اموالش به خاطر بدهی 
مالیاتی، مدیر این تیم از استقال خواست 
 AFC مشکل رحمتی را پیش از حساسیت

حل کند.
تیــم فوتبال شــهرخودرو خراســان که 
بایــد بــه زودی در مرحله پلــی آف لیگ 
قهرمانــان آســیا به مصــاف رقبای خود 
برود، قــرار بود اردویــی برون مرزی را با 
حضور تمامی بازیکنانش زیر نظر کادرفنی 
برگزار کند، اما بدهی باشــگاه اســتقال 
به مهدی رحمتــی و ممنوع الخروجی او، 
ســبب شــده که برگزاری اردوی خارجی 

شهرخودرویی ها در ابهام قرار گیرد.
دروازه بان سابق استقال می گوید 5 سال 
است که به خاطر این تیم ممنوع الخروج 

و ممنوع المعامله است.
تهدید به شکایت

مهدی رحمتی با انتشار نامه ای در صفحه 
مجازی خود اعام کرد که اموالش توقیف 
شــده و به خاطر استقال ممنوع المعامله 
اســت. او مدیران این باشگاه را تهدید به 

شکایت کرد.
رحمتــی در این خصوص گفت: متاســف 
هستم که باید به مساله ای اشاره کنم که 
تا امــروز از صحبت در موردش خودداری 
کردم. چند ســال اســت به خاطر مشکل 
مالیاتــی ممنوع الخروج، ممنوع المعامله و 
... هســتم و صدایم در نیامده اما ظاهرا از 
ســکوت من سوءاستفاده های زیادی شده 
است. در شرایطی که آقایان در فدراسیون 
فوتبال و باشــگاه اســتقال هر روز ادعا 
می کنند که این باشــگاه هیچ بدهی ندارد 
و مشکلی برای حضور در آسیا ندارد اما نه 
تنها مالیات من را پرداخت نکرده اند بلکه 
ظاهــرا اطاعات غلط بــه AFC داده اند. 
نمی دانم چه کســی پاسخگوی چنین کار 
زشتی است و چه کسی مسئولیت این کار 
را بــر عهده می گیرد اما حــالا که با نامه 
توقیف اموال مواجه شــده ام ذره ای کوتاه 
نمی آیم و به هر نهادی لازم باشد توضیح 
می دهم که نه تنها بدهی مالیاتی من چند 
سال اســت که پرداخت نشده بلکه برای 
پاک کــردن صورت مســاله مدارک غیر 

واقعی هم به AFC ارسال کرده اند.
وی ادامــه داد: 5 ماه اســت که در حال 
مذاکره با مســئولان مربوطه هستم و به 
خاطر حل شدن این مشــکل وکیل بنده 
بارهــا و بارها بــا آقای کامــران منزوی 
صحبــت کرده امــا فقط امــروز و فردا و 
مشــکل حل می شود شــنیده ام! انگار نه 
انگار کــه زندگی ام مختل شــده و تمام 

حساب های بانکی ام بسته شده است. این 
اولین و آخرین اولتیماتــوم من بابت این 
اتفاق اســت و همانطور کــه نامه توقیف 
اموال با فرصت 5 روزه به دســتم رسیده 
اگر مشــکل مالیاتی من حل نشــد همان 
رفتاری را انجام می دهم که آقایان در این 
چند ســال و 5 با ماه با مــن انجام دادند. 
عکــس نامه فوق را هم منتشــر می کنم 
تــا حداقل تلنگری بــه آنهایی که در این 
زمینه مســئولیت دارند بخورد! هر چند با 
این نوع رفتارهایی که با من شد ای کاش 
از ابتدا همه چیــز را پنهان نمی کردم و از 
راه قانونی و همان AFC مثل خیلی های 

دیگر اقدام می کردم.
احتمال لغو اردوی برون مرزی

مجتبی سرآســیایی مدیر تیم شهر خودرو 
در خصوص بدهی باشــگاه اســتقال به 
سید مهدی رحمتی که باعث شده عاوه 
بر ممنوع الخروج شــدن، حساب های این 
بازیکن هم مســدود شــود، اظهــار کرد: 
می خواهیم بــه اردوی خارجی برویم و در 
تاشــیم تا هرچه زودتر مشــکل مربوط 
بــه مهدی رحمتی را حــل کنیم. اگر این 
مشکل حل نشــود، شاید مجبور شویم به 

کل اردوی برون مرزی را منتفی کنیم.
وی افزود: نامه توقیــف اموال رحمتی را 
اداره مالیــات به باشــگاه زده، مالیاتی که 
اســتقال متعهد شده پرداخت کند. امروز 
عاوه بر مهدی رحمتی، شــهرخودرو نیز 
دچار مشکل بزرگی شده و از استقالی ها 
می خواهیم در همین روزها، مساله را حل 
کنند تا مشــکلی بین دو باشگاه به وجود 

نیاید.
مدیر تیم شــهرخودرو در ادامه به صورت 
غیر مستقیم به استقال هشدار داده است 
برای جلوگیری از حذف از لیگ قهرمانان 
آسیا این مشــکل را حل کند. وی گفت: 
ابدا دوســت نداریم شرایط به شکلی پیش 
رود که مجوز حرفه ای استقال دستخوش 
مشــکاتی شود و AFC روی آن حساس 
شــود، اما باید به شــهرخودرو حق بدهید 
که اگر همکاری لازم در خصوص ممنوع 
الخروجی مهدی رحمتی، با این باشــگاه 
انجــام نگیــرد، از طریق مراجــع قانونی 

پیگیری کنیم.
سرآســیایی در خصوص سفر به مالزی و 
قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا گفت: باید 
ابتدا از حمیداوی، مالک باشگاه شهرخودرو 
نیز تشــکر کنیم، که مقدمات ســفر را در 
این شــرایط ســخت اقتصــادی برایمان 
فراهم کرد. برایم مایه افتخار است که به 
عنوان یک خراســانی برای نخستین بار، 
نماینده تیم این اســتان در بالاترین سطح 

آسیا باشم. گرچه در گروه سختی نیز قرار 
گرفته ایــم، اما ابتدا باید تمام تمرکزمان را 
روی دو بازی مرحله پلــی آف بگذاریم تا 
انشالله به بهترین شکل از پس رقبا برآییم.
مدیر تیم شــهرخودرو خراســان با اشاره 
به اشــتباهات داوری گفــت: قرار گرفتن 
شــهرخودرو در اینجای جدول به مسائل 
فنــی مربوط نیســت. گرچــه در جنگی 
نابرابــر، در حال رقابت با ســایر تیم های 
لیگ برتری هستیم، اما علیرغم مشکات 
مختلفــی که هســت، تک تــک اعضای 
باشگاه، از مالکیت، تا کادرفنی و بازیکنان، 
همه تاش می کنند تا بهترین اتفاق رقم 
از مباحث  اتفاقاتی خارج  بخورد. متاسفانه 
فنی، در حال رخ دادن است که باعث شده 

اینجای جدول باشیم .
توضیحات وکیل شهرخودرو

محمدرضــا بختیــاری وکیــل باشــگاه 
مورد شکایت  در  خراســان  شــهرخودرو 
از باشــگاه اســتقال به خاطــر پرونده 
ســیدمهدی رحمتی گفت: طی دادنامه به 
شــماره 734 و مورخ 93.11.28 باشــگاه 
اســتقال در کمیته انضباطی به پرداخت 
761 میلیــون و اندی)تومــان(، به عنوان 
اصــل مالیات به عاوه کل جرایم دیرکرد 
تــا مادامی که این مبلــغ را پرداخت کند، 

محکوم شد.
بختیــاری ادامه داد: باشــگاه اســتقال 
همواره از پرداخت این مبلغ از ســال 93 
تعلل کرد تا در تاریخ 97.8.2 توافقنامه ای 
بین مهدی رحمتی و باشــگاه اســتقال 
منعقد شــد که طبــق فــراز پایانی این 
پایان وقت  تــا  توافقنامه مقرر می شــود 
اداری 97.11.1 کل دیون مالیاتی رحمتی 

در آن فصول به عاوه کل خســاراتی که 
اداره مالیات مطالبه می کند، توسط باشگاه 

استقال پرداخت شود.
وی افزود: اما متأســفانه باشگاه استقال 
به تعهداتش عمــل نمی کند، پیش از این 
هم در ســال 94 مهدی رحمتی شکایتی 
را به کنفدراســیون فوتبال آسیا ارائه کرده 
بود که ســوابق آن در اختیار من قرار دارد 
و آنها هم مزید بر علت می شــوند، اما باز 
هم باشگاه اســتقال به تعهداتش عمل 
نکرد. رحمتی با توجه به این توافقنامه که 
بــه صورت معلق بوده و در آن قید شــده 
بود؛ چنانچه باشگاه استقال به تعهداتش 
عمــل نکند آراء صادره ی کمیته انضباطی 
و دستور AFC به قوت خودش باقی است 
و باید اجرا شــود، نامه ای را با همین متن 
تهیه و در تاریخ 98.6.23 در سازمان لیگ 
ثبت می کند و خطاب بــه جناب بهاروند 
ریاست ســازمان لیگ توضیح می دهد که 
باشگاه اســتقال تا به امروز به تعهداتش 
عمل نکرده و درخواست دارم که آراء ذکر 
شــده طبق توافقی که انجــام دادیم اجرا 

شوند.
بختیــاری ادامه داد: بحث این اســت که 
وقتی در تاریــخ 98.6.23 مهدی رحمتی 
اعام می کند که اســتقال به توافقنامه 
عمل نکرده و طبق فراز پایانی توافقنامه، 
آراء بایــد به مرحله اجرا برســند، بنابراین 
یک بدهی قطعی و مســلم در فدراسیون 
فوتبال برای باشگاه استقال وجود داشته 
اســت. یعنی فدراســیون فوتبال با علم و 
آگاهی کامل از اینکه باشــگاه اســتقال 
بالغ بر یک میلیــارد و اندی بدهی دارد و 
ایــن بدهی که از حالت مالیاتی خارج و به 

دین تبدیل شــده، به اشتباه و غلط و حتی 
می توانــم بگویم بــه دروغ اعام می کند 
باشگاه اســتقال عاری از بدهی است و 

هیچ دینی ندارد.
وکیل باشگاه شهرخودرو افزود: در نتیجه 
شــرایطی برای باشگاه اســتقال فراهم 
می شــود که مجوز حرفه ای را دریافت و 
بتواند در مســابقات حاضر باشد. بنابراین 
ما قویاً تأکید می کنیم که شــکواییه ای را 
نوشته ایم و این شکواییه به همراه مدارک 
لازم آماده اســت تا اعتــراض به عملکرد 
فدراسیون فوتبال را خطاب به AFC اعام 
کنیم که رونوشــت آن بــه کمیته تعیین 
وضعیت فیفا ارســال می شود. آماده ایم که 
این شــکواییه را ارســال کنیم و چنانچه 
فدراسیون و باشگاه استقال نسبت به این 
مشــکل اقدام نکنند علیرغم میل باطنی 
مجبوریم زمینه محرومیت اســتقال را از 
حضور در آســیا را فراهم کنیم و این کار 

را هم می کنیم.
بختیــاری افزود:  اگر قرار باشــد به دلیل 
مســائل مالیاتی مشکلی برای شهرخودرو 
بــرای برگــزاری اردوی خارجی به وجود 
بیاید و این باشگاه متضرر بشود، این ضرر 
حتماً گریبانگیر فدراسیون و استقال هم 
خواهد شد و اگر ما نتیجه ای نگیریم حتما 

شکواییه را  ارسال می کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا موضوع 
به کنفدراسیون فوتبال  شــکایت رحمتی 
آســیا باعث شــد که  چنــدی پیش این 
نهاد اعام کند به مجوز حرفه ای باشــگاه 
استقال مشکوک شده اظهار داشت: بله، 
بر اساس این شکایت نامه در سال 94 این 

اتفاق افتاده است.

سرمربی تیم والیبال پیام مشهد گفت: 
والیبال برای یک عده خاص است و 
بیرون انداختن برخی ها از این رشته 

کار بسیار سختی است!
اکبر خداوردی دربــاره وضعیت تیم 
والیبال پیــام در تعطیات لیگ برتر 
والیبال گفت: مشکات مالی کماکان 
پابرجا است. پرداختی ها کم بوده است 
و قرار اســت در هفته جاری باشگاه 
پرداختی داشته باشــد تا تمرینات را 
زودتر آغاز کنیم. ظاهرا 2-3 بازیکن 

پیشنهاداتی از سایر تیم ها دارند و می خواهند جدا شوند. طبق قانون فدراسیون تیم ها در نیم فصل باید حداقل 50 
-55 درصد قرارداد بازیکنان را پرداخت کرده باشند ولی فقط 15درصد پرداخت شده است.سرمربی تیم والیبال پیام 
مشهد افزود: باشگاه به دنبال حل مسائل مالی است و منتظر حل مشکات هستیم. اما فقط امروز و فردا شنیده ایم 
و منتظر حل مشکات مالی هستیم تا بتوانیم تمرینات را آغاز کنیم.وی درباره زمزمه های انحال تیم نیز گفت: 
خیر خبری از انحال نیست، تیم شرایط خاص خود را دارد و از ابتدای مسابقات لیگ جنجال هایی وجود داشت. 
مشکل اصلی تیم مسائل مالی است که اگر برطرف شود مشکل خاصی نیست و بحث انحال تیم مطرح نیست. 
اگر قراردادها پرداخت نشود بازیکنان غیر بومی در تمرینات حاضر نخواهند شد. در حال حاضر نیز تکلیف را نمی 
دانیم و فقط وعده شنیده ایم.خداوردی درباره تعطیات 50 روزه رقابت های لیگ برتر گفت: تعطیات محاسن و 
معایبی دارد. تیم پیام تمرینات را دیر آغاز کرده بود به همین دلیل به تازگی روی روال افتاده بود و بازیکنان به مرز 
آمادگی رسیده بودند. به هر حال تیم ملی در الویت است و تابع تصمیمات فدراسیون هستیم و مخالفت نیز فایده 
ای ندارد. امیدوارم تیم ملی کسب سهمیه المپیک کند که این برای والیبال خوب است.وی ادامه داد: نمی دانم چه 
ایرادی دارد اگر مسابقات لیگ را زودتر آغاز میکردند. تعطیات نیم فصل آغاز شده است اما هنوز چند بازی از دور 
رفت باقی مانده است و این از عجایب لیگ است. سازمان لیگ فقط اسمش سازمان لیگ است. یک سری از افراد 
در والیبال حضور دارند که ادعا دارند فقط آنها می توانند کار انجام دهند و بقیه نمی توانند! در صورتی که اینطور 
نیســت. مگر در سازمان لیگ و فدراسیون فقط یک نفر وجود دارد؟ متاسفانه برخی دو دستی پست خود را نگه 
داشته اند. بیرون انداختن برخی افراد به بیرون کار بسیار سختی است.خداوردی افزود: برخی تا آخرین قطره خون 
به صندلی می چسبند. وقتی فقط یک تعداد محدود حضور داشته باشند ارتباطات نیز با یکدیگر قوی تر می شود 
و همه با هم ارتباط می گیرند و مشکات نیز وجود دارد اما مجبور هستند برای اینکه دستشان رو نشود همدیگر 
را حفظ کنند.سرمربی تیم والیبال پیام مشهد درباره مجازات چند تن از بازیکنانش برای عدم سفر با تیم با اتوبوس 
نیز گفت: مشکل خاصی نیست و برطرف شد. برخی از بازیکنان را برای چند روز از تمرینات کنار گذاشتم. بیشتر 
مشکات به خاطر مسائل مالی است که اگر حل شود همه با هم دوست خواهند شد. بی پولی بی احترامی و بی 
ادبی با خود به همراه می آورد. وقتی حق و حقوق بازیکن پرداخت نمی شود و امکانات اولیه نیز فراهم نمی شود 
چنین اتفاقاتی رخ می دهد.خداوردی در پایان گفت: برای تیم ملی آرزوی موفقیت دارم. امیدوارم مسابقات لیگ 
دیگر دقیقه 90 نباشد. هیچ اشکالی ندارد اگر مسابقات کمی زودتر آغاز شود اما والیبال فقط برای یک عده خاص 

است. یک عده خاص به تیم ملی می روند و برای استراحت نیز وارد لیگ می شوند.

با انجام شــش بازی عقب افتاده از 
رقابت های لیگ برتر ، نیم فصل اول 

مسابقات به پایان خواهد رسید.
شش تیم نیم فصل اول لیگ برتر را 
تمام کــرده اند ، تراکتور و پیکان دو 
بازی و سپاهان، پرسپولیس، صنعت 
نفت آبادان، شــهرخودرو، ماشــین 
سازی، نساجی، پارس جنوبی و گل 
گهر باید یک بازی دیگر انجام بدهند 
تا تعداد بازی هایشان را به عدد پانزده 

برسانند.
114 از 240

بعد از انجام بازی های هفته پانزدهم ، 114 بازی در رقابت های لیگ برتر امسال برگزار شده است که 47.5– 
از کل 240 مسابقه ای است که در طول یک فصل انجام می شود.  

بردها و باخت ها
در مسابقات این فصل 39– بازی ها را تیم های میزبان برده اند.، 39– مساوی شده و 22– بازی ها به پیروزی 

تیم میزبان انجامیده است.
222 گل

در مســابقات این فصل و تا پایان بازی های هفته پانزدهم 222 گل بین تیم ها ردو بدل شده است. این رقم 
میانگین 1.95 گل در هر مســابقه را نشــان می دهد. در 35– بازی های این فصل هر دوتیم در یک مسابقه 

گل زده اند.
بهترین تیم های میزبان و میهمان

استقال با کسب 16 امتیاز از 7 مسابقه اش در استادیوم آزادی بهترین تیم بازی های خانگی است ، ماشین 
ســازی با همین امتیاز از 8 مســابقه در رده دوم است. جالب اینکه پرسپولیس با 13 امتیاز از 7 مسابقه در رده 
هفتم بهترین تیم های میزبان قرار گرفته است.این تیم اما در بازی های خارج از خانه بهترین عملکرد را داشته 
و صدرنشین است. پرسپولیس با 15 امتیاز از 7 مسابقه در رده اول است و سپاهان با 13 امتیاز در رده دوم قرار 

دارد. استقال با 8 بازی خارج از خانه و سیزده امتیاز سوم است.
بهترین خط حمله و خط دفاع

استقال با زدن 32 گل در پانزده مسابقه بهترین خط حمله نیم فصل اول را در اختیار دارد. پیکان در 13 بازی 
20 گل زده و دوم است.  سپاهان و پرسپولیس نیز در 14 بازی به ترتیب 20 و 18 گل به حریفانشان زده اند.

بهترین خط دفاعی اما در اختیار سپاهان و شهرخودرو است که در 14 مسابقه تنها 6 گل خورده اند. پرسپولیس 
با 14 مسابقه 7 گل در رده بعدی است.

بیشترین تکرار نتیجه
نتیجه صفر، صفر پرتکرارترین نتیجه نیم فصل اول لیگ برتر بوده است. 24 مسابقه در این دوره تا الان با این 
نتیجه به پایان رسیده که 21– کل بازی های نیم فصل اول است. نتیجه 0-1 به سود میزبان در 20 مسابقه 

تکرار شده که آمار 18– مسابقات نیم فصل است.
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میدان توپ و تور

زمان و نحوه برگزاری پلی آف لیگ برتر 
والیبال مشخص شد

سازمان لیگ فدراسیون والیبال زمان، مکان و نحوه برگزاری بازی های مرحله پلی آف فصل 
جاری لیگ برتر را مشــخص کرد.در نشستی که مربیان تیم های لیگ برتری با سازمان لیگ 
فدراسیون والیبال داشتند، سرانجام نحوه و زمان برگزاری بازی  های مرحله پلی آف لیگ برتر 
مشخص شد. در حال حاضر بازی های لیگ به دلیل برگزاری اردوهای تیم ملی تعطیل شده 
است.به این ترتیب مانند سال های گذشته 8 تیم برتر لیگ راهی مرحله پلی آف خواهند شد تا 

از تاریخ 5 فروردین ماه به رقابت  بپردازند.
نحوه برگزاری مرحله پلی آف به شرح زیر است:

طبق اعام سازمان لیگ تیم های اول و دوم لیگ مستقیما راهی مرحله نیمه نهایی خواهند 
شد و تیم های سوم تا هشتم جدول نیز باید در دو گروه سه تیمی به رقابت بپردازند تا تیم های 
اول هر گروه راهی مرحله نیمه نهایی شوند.در مرحله نیمه نهایی نیز تیم ها به صورت ضربدری 
با هم بازی  خواهند کرد تا فینالیست ها مشخص شوند. پیش بینی می شود بازی فینال پس 
از پایان بازی های مرحله گروهی پلی آف و بازی های نیمه نهایی، با یک روز استراحت برگزار 
شود و دهم فروردین ماه روز برگزاری بازی فینال باشد.منوچهر پورحسن رئیس سازمان لیگ 
نیز در پاســخ به این سوال، آیا باز هم مانند ســال های گذشته شاهد حواشی در مورد محل 
برگزاری بازی های پلی آف خواهیم بود؟ اظهار کرد: خیر، امسال با همه مربیان صحبت کرده 
و اینکه بازی ها در تهران شود را به آن ها اعام کردیم که این موضوع با حضور همه مربیان 

لیگ صورت جلسه شد. مسابقات پلی آف به صورت متمرکز در تهران برگزار می شود.

شیرباد آماده حضور اسکی بازان
رئیس هیئت اسکی خراســان رضوی از راه اندازی پیست اسکی شیرباد در سال جاری خبر 
داد.ایمان سماورچی در این خصوص اظهار کرد: مجموعه زمستانی شیرباد از حدود سه هفته 
گذشته برای تفریحات زمستانی گشوده شد. در این راستا روز جمعه 22 آذرماه پیست اسکی 
این مجموعه در سال جاری راه اندازی شد.وی افزود:  از ابتدای سال اعزام به مسابقات اسکی 
و رول اســکی را داشتیم و از هفته گذشــته نیز عاطفه کریمی و عاطفه صالحی از خراسان 
رضوی در اردوی صحرانوردی کشــور حضور دارند.وی در خصوص بحث اســتعدادیابی نیز 
تصریح کرد: کمیته اســتعدادیابی ما تشکیل شده و جلساتی را نیز برگزار کردیم. سعی ما بر 
این اســت که با همکاری آموزش و پرورش در مدارس و مهد کودک ها به کشــف استعداد 
های این رشــته بپردازیم.رئیس هیئت اسکی خراسان رضوی تصریح کرد: مسابقات اسکی 
آلپاین خراســان رضوی در دو بخش آقایان و بانوان، رده ســنی آزاد طبق سنوات گذشته به 
مناسبت دهه فجر و در بهمن ماه سال جاری برگزار خواهد شد.سماورچی ادامه داد: همچنین 
ما در هیئت اســتان آمادگی خود را برای میزبانی های کشوری در بحث مسابقات و اردوها 
به فدراســیون اسکی اعام کردیم.وی در خصوص مسیر این مجموعه ورزشی گفت: حدود 
یک کیلومتر پایانی مسیر مجموعه زمستانی شیرباد، مسیری بسیار ناهموار است که ما تاش 
داریم با افزایش طول مســیر به 3 کیلومتر، آن را به راهی بسیار مناسب تبدیل کنیم.رئیس 
هیئت اســکی خراســان رضوی ادامه داد: اعتبارات برای احداث راه توسط مجموعه شیرباد 
تامین می شود و در صورت داشتن مجوز در کوتاه ترین زمان ممکن مسیر را خواهیم ساخت.

لیگ شطرنج مشهد به پایان رسید
دور آخر اولین دوره لیگ شــطرنج مشــهد در 4 جدول جداگانه لیگ دسته اول، لیگ دسته 
دوم، لیگ نوجوانان و لیگ بانوان به پایان رسید.دور آخر اولین دوره لیگ شطرنج مشهد در 4 
جدول جداگانه لیگ دسته اول، لیگ دسته دوم، لیگ نوجوانان و لیگ بانوان به پایان رسید.

این دوره از لیگ با حضور بیش از 300 شطرنج باز و 51 تیم در مکان هیئت شطرنج خراسان 
رضوی برگزار شد.در لیگ دسته 1 مشهد، تیم هیئت شطرنج خراسان رضوی، در لیگ دسته 
2 مشــهد، باشگاه شطرنج فرهنگ خراسان، در لیگ نوجوانان مشهد، باشگاه شطرنج کانون 
خراسان و در لیگ بانوان، تیم نابینایان و روشندلان خراسان عناوین قهرمانی را بدست آوردند.

مسابقات برق آسای لیگ مشهد پنجشنبه 5دی و مسابقات سریع لیگ مشهد در تاریخ جمعه 
6 دی ماه، برگزار می شــود.گفتنی است؛ مراسم اختتامیه لیگ های مشهد نیز در تاریخ جمعه، 

13دی ماه، برگزار خواهد شد.

حضور خراسان رضوی در لیگ برتر والیبال 
نشسته بانوان

با پایان یافتن مسابقات والیبال نشسته بانوان، حریفان تیم خراسان رضوی در لیگ برتر این 
رشته مشخص شدند.مسابقات گروه اول لیگ والیبال نشسته بانوان با حضور 5 تیم به میزبانی 
هرمزگان برگزار شــد و تیم های راه یافته به لیگ برتر مشــخص شدند.تیم فولاد مبارکه 
اصفهان با 12 امتیاز، هرمزگان با 9 امتیاز و شــهرداری ارومیه با 5 امتیاز به ترتیب در مکان 
های اول تا ســوم قرار گرفتند و به لیگ برتر صعود کردند.تیم های توان یابان همدان با 4 
امتیاز و هیئت خوزستان بدون امتیاز در رده های چهارم و پنجم ایستادند و راهی لیگ دسته 
یک شــدند.پیش از این رقابت های گروه دوم لیگ برگزار شد و تیم های خراسان رضوی، 
ذوب آهن اصفهان و هیئت لرستان به لیگ برترراه یافتند و تیم های اسپادانا تهران و هیئت 

ساری به لیگ دسته یک رفتند.

 
 پایان مسابقات کیک  بوکسینگ 

خراسان رضوی در مشهد
مسابقات فینال کمربند و بازوبند طایی قهرمانی کیک بوکسینگ WAKF خراسان رضوی 

در سالن بوکس مجموعه ورزشی شهید بهشتی مشهد برگزار شد.
در پایان این دوره از مسابقات در رده سنی جوانان در وزن 48- کیلوگرم، امیر موسی پور، وزن 
51- کیلو گرم، صالح رمضانی، وزن 54- کیلوگرم، ســجاد مهدی زاده، وزن 57- کیلوگرم، 
امیرحسین اکبری، وزن 60 – کیلوگرم، رضا شیخ، وزن 65- کیلوگرم، میکائیل یعقوب زاده، 
وزن 70- کیلوگرم، میر اویس حسینی، وزن 75- کیلوگرم، محمدحسین علیزاده، وزن 80- 
کیلوگــرم، علیرضا کرمی و وزن 80+ کیلوگرم، امیرمحمد محمدی منش به عنوان قهرمانی 
دســت یافتند.همچنین در رده سنی بزرگ سالان، وزن 56- کیلوگرم، علیرضا مبارکی، وزن 
60- کیلوگرم، ســید محسن موسوی، وزن 65- کیلوگرم، امیرحســین فنوری، وزن 70- 
کیلوگرم، مرتضی شیرزاد، وزن 75- کیلوگرم، مهدی یکه باش، وزن 80- کیلوگرم، سیدرضا 
خوش منظر، وزن 85- کیلوگرم، سید محمد جعفریان و وزن 90+ کیلوگرم، علیرضا رستمیان 

رتبه نخست را کسب کردند.

 
قضاوت داور خراسانی در تور جهانی بدمینتون

یک داور خراســانی به عنوان تنها داور ایرانی در مسابقات جهانی بدمینتون حضور دارد.یک 
داور خراسانی به عنوان تنها داور ایرانی در فینال مسابقات جهانی بدمینتون حضور دارد.مهدی 
میری مقدم، داور بین المللی بدمینتون از مشهد، در فینال تور جهانی فدراسیون جهانی موسوم 
به HSBC به عنوان تنها داور ایرانی این مسابقات حاضر شد.همچنین سعید بابیانی، رییس 
کمیته مربیان هیئت بدمینتون خراســان رضوی به عنوان بازیکن، همراه با تیم پاک چوب 

سیستان به مقام سوم مسابقات لیگ برتر بدمینتون ایران دست یافت.

گلر سابق استقلال ممنوع الخروج شد؛

دردسر تازه برای رحمتی و شهرخودرو
اخبار
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آمار تکان دهنده از فقر در 32 شهرستان
رئیس کمیته امداد امام خمینی )ره( گفت: بر اســاس پژوهشی که 
در سال 96 از سوی کمیته امداد در 32 شهرستان در خصوص فقر 
خوراکی و پوشاکی آغاز شــده به اعداد تکان دهنده ای رسیده ایم. 
اگر بخواهیم به ســراغ نیازمندان برویم باید کار های مطالعاتی در 
خصوص جغرافیای فقر و به ویژه فقر در حوزه خوراک و پوشاک به 
شکل تخصصی انجام شود. سپس باید این اطاعات را با موضوع 

آمایش سرزمینی خط فقر تطبیق دهیم. / ایسنا

 روایتی جدید از تصمیم سران قوا برای افزایش 
قیمت بنزین

رییس کمیســیون اقتصادی مجلس و عضو شــورای هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا با تشریح روند تصمیم گیری در مورد افزایش 
قیمت بنزین در این شورا، ضمن ناگزیر دانستن این تصمیم، عدم 
وجود پیوست رســانه ای و عدم هماهنگی با برخی نهاد های موثر 
مثل مجلس را از نقایص اصلی اجــرای این طرح می داند. الیاس 
حضرتی گفت: ابتدا بحث بر ســر این بود کــه ابتدا قیمت بنزین 
سهمیه ای 1200 تومان و قیمت بنزین آزاد 2500 تا 3000 تومان 
دیده شــود و در سال بعد قیمت بنزین سهمیه ای به 1800 تومان 
برسد که نهایتا قرار شد 1500 تومان برای بنزین سهمیه ای و 3000 
تومان برای بنزین آزاد در نظر گرفته شــود. نهایتا این تصمیم در 
شهریور ماه گرفته شد. غیر از تلویزیون بقیه رسانه ها در جریان این 
تصمیم نبودند. صدا و ســیما در جریان بود و به آن ها دستور داده 
شده بود که برای توجیه این کار تمهیداتی بیندیشند، اما متاسفانه 

کار خیلی ضعیفی در سطح پایینی انجام شد.

روایتی از پیگیری محرمانه پیوستن به FATF در دولت 
احمدی نژاد

علیرضا رحیمی عضو هیئت رییسه مجلس گفت: من موافق نیستم 
کــه اعضای مجمع هیجانی رفتار می کنند، ولی به نظر می رســد 
تحت تاثیر فشار های بیرونی قرار گرفتند و متاسفانه فضاسازی های 
مخالفان دولت و هم افراطیونی که ثابت کرده اند دلســوز مصالح 
کشور نیستند در برخی اعضای مجمع تاثیرگذار بوده است. »مهدی 
مطهرنیا« کارشــناس مســائل بین الملل هم در این باره گفت: در 
دولت محمود احمدی نژاد بحث پیوســتن بــه کارگروه ویژه اقدام 
مالی )FATF( به صورت محرمانه و بی سروصدا پیگیری شده بود. 
متاسفانه در ایران پرونده های ملی به ابزار و اهرم های فشار حزبی و 

جناحی تبدیل می شود. /ایلنا
 

نظر باهنر درباره استعفا یا استیضاح روحانی
محمدرضا باهنر، دبیرکل جامعه اسامی مهندسین، گفت: مطرح 

شدن استعفا یا استیضاح روحانی در شرایط امروز کشور را نادرست 
می دانم.محمدرضا باهنر، دبیرکل جامعه اسامی مهندسین، با اشاره 
به ارائه پیشــنهادی از سوی عباس عبدی مبنی بر استعفای آقای 
روحانی، گفت: مطرح شدن استعفاء یا استیضاح روحانی به عنوان 
رئیس جمهور در شرایط امروز کشور را حتی اگر از سوی برخی در 
جریان اصولگرایی باشــد نادرست می دانم و با آن مخالفم.او افزود: 
دولت و رئیس جمهور باید تا پایان این دوره یعنی ســال 1400 به 
کار خود ادامه دهد و همه باید کمک کنند تا خستگی و ناکارآمدی ها 
جبران شود و دولت به فعالیت بیشتر روی آورد.باهنر با بیان اینکه 
در تاریخ انقاب اسامی یک بار مجلس از اختیار قانونی خود برای 
عزل رئیس جمهور استفاده کرده است، گفت: تنها زمانی که مجلس 
به عدم کفایت سیاسی رئیس جمهور رای داده است در مجلس اول 
بود و نصیب سیدابوالحســن بنی صدر شد که البته درست هم بود، 
اما من امیدوارم دیگر هیچ گاه این اتفاق تکرار نشود.دبیرکل جامعه 
اســامی مهندســین با بیان اینکه باید دولت را مجبور به فعالیت 
بیشتر کنیم؛ افزود: شــخصاً با مطرح شدن بحث استعفای دولت 
شدیداً مخالفم و به نظر بنده دولت باید تا سال آخر با همت بیشتر 

به کار خود ادامه دهد.
 

پیشنهاد شرکت در انتخابات مجلس را قبول نکردم
پناهیان اضافه کرد: من نماینده مجلســی را می شناسم که برای 
کمک به ساخت خانه یک جانباز، کارگری کرد. طی چند دوره اخیر 
مجلس به من پیشنهاد شرکت در انتخابات مجلس را دادند، اما من 
قبول نکردم، زیرا نمی توانم مسئولیت بیشتری را قبول کنم و برای 
کمک به ساخت منزل یک جانباز مانند همین نماینده کارگری کنم. 
حجت الاســام پناهیان ضمن درخواست از خداوند جهت باتقواتر 
شدن مسئولان کشور، تاکید کرد: اگر همه مسئولان ما در اوج تقوا 

باشند، ظهور امام زمان )عج( رخ خواهد داد.
 

اولتیماتوم کدخدایی به توصیه کنندگان
کدخدایی، ســخنگوی شورای نگهبان: این روز ها در رسانه ها افراد 
مختلف توصیه هایی برای رد و یا تایید صاحیت ها داوطلبان دارند. 
اگر مقصود از این توصیه ها رعایت موازین قانونی باشــد، اشکالی 
ندارد، در غیر این صورت انتظار نداشته باشند شورای نگهبان برای 

خوشنودی افراد، حقوق داوطلبان را نادیده انگارد.

روحانی در جریان »زمان دقیق« اجرای طرح بنزینی بود
عضو کمیســیون شورا ها و امور داخلی کشور گفت: رحمانی فضلی 
در تاریخ 22 آبان ماه در جلسه هیئت دولت با حضور رئیس جمهور 
اعام کرده بود که ســاعت صفر بامداد جمعه 24 آبان ماه، قیمت 
بنزیــن افزایش می یابد. احمد علیرضابیگــی در گفتگو با خبرنگار 

مهر با اشــاره به برگزاری چند جلســه کمیســیون های شورا ها و 
سیاست داخلی با حضور وزیر کشــور اظهار داشت: در این جلسه 
آقای رحمانی فضلی اعام کرد چهارشنبه 22 آبان ماه دقیقاً دو روز 
قبل از اعام رســمی افزایش قیمت بنزین، بنده در جلسه هیئت 
وزیران گزارشی ارائه دادم و اعام شد که در روز جمعه 24 آبان ماه، 
افزایش قیمت بنزین انجام خواهد شد. در آن جلسه رئیس جمهور 
حضور داشــت بنابراین وی از افزایش قیمت بنزین در روز جمعه 
اطاع داشت. نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسامی ادامه 
داد: مسئولان وزارت اطاعات و نیروی انتظامی نیز در کمیسیون 
شورا ها بیان داشــتند که ما به دولت اعام کرده بودیم با توجه به 
مطالبات انباشــته شــده مردم، احتمال اغتشاش و بروز مشکات 

امنیتی در صورت افزایش قیمت بنزین وجود دارد.
 

وزیر احمدی نژاد: پول استراماچونی ربطی به fatf ندارد
وزیر اســبق اقتصاد: اقدامات متقابل ایران و FATF تعلیق است، 
پس چطور رفتن اســتراماچونی می تواند ربطی به FATF داشــته 
باشد؟! سید شــمس الدین حسینی: در 6 ماه نخست امسال ایران 
22 میلیارد دلار واردات رسمی داشته و پولش هم داده شده، قرارداد 
اســتراماچونی که فقط یکی دو میلیــون دلار بوده؛ میلیارد کجا و 

میلیون کجا!
 

انتقاد تند صادق خرازی از بیانیه 77 چهره اصلاح طلب
صادق خرازی از بیانیه 77 چهره اصاح طلب انتقاد کرد و گفت:خبر 
دارم از شخص اول اصاحات تا پایین ترین بدنه اصاحات، بسیاری 
از خردمندان نسبت به این بیاینه حرف داشتند.دبیرکل حزب ندا، در 
برنامه جهان آرا در پاسخ به سوالی درباره بیانیه 77 نفر، گفت: این 
بیانیه فاجعه بود، من این بیانه را قبول ندارم مبنای این بیانیه اصل 
نظام را هدف قرار داده بود. وی در پاسخ به این سوال مجری برنامه 
جهان آرا که آیا این صحبت شما به این معنی است که این 77 نفر 
برانداز هستند، گفت: این تعبیر را شما به کار می برید من نمی گویم. 
اگر اجازه بدهید من حرف خودم را بزنم.خرازی ســپس ادامه داد: 
این بیانیه با یک عقده گشــایی، اصل نظام را زیر سوال برده بود، 
هرچه شــود و هر اتفاقی که بیفتد نظام مال خود ماســت. من در 
زمان احمدی نژاد گفته بودم بین احمدی نژاد و نیرو های آمریکایی 
حاضریم برای دولت او بجنگیم یعنی حاضر نیستیم از دول خارجی 
حمایت کنیم.این چهره سیاسی اصاح طلب گفت: این بیانیه بوی 
ترشیدگی سیاسی می داد، این بیانیه، بیانیه نیرو های انقاب نبود، 

بیانیه افرادی نبود که روزی مدعی مبارزه با اســتعمار بودند، بیانیه 
افرادی نبود که مدعی استقال، آزادی و جمهوری اسامی بودند.
خرازی گفت: همینطوری که نمی توانیم بدون شناحت حمله کنیم 
و اصل نظام را زیر سوال ببریم. نمی توانیم با چندتا شبکه مجازی 
عقل و خرد جمعی نظام سیاسی را به چالش بکشیم. اگر یک جایی 
اشتباه شده باید اشتباه را نقد کرد.دبیرکل حزب ندا تاکید کرد: بیانیه 
77 بیانیه ای نبود که مورد وثوق، وفاق و تایید کل نیرو های اصاح 
طلب باشــد. منخبر دارم از شــخص اول اصاحات تا پایین ترین 
بدنه اصاحات، بســیاری از خردمندان نسبت به این بیاینه حرف 
داشــتند. آن اقایان هم حرفشان را زدند نظام هم سعه صدر داشت 

و تحملشان کرد.
 

پاسخ رهبر انقلاب به نامه یک دختر نوجوان
حضرت آیت الله خامنه ای در پاســخ بــه نامه ی یک دختر نوجوان 
درباره موعــد تکلیف الهی، ورود به ایــن وادی را تبریک گفته و 
توصیه هایی برای دختران و پسرانی که به این عرصه تکلیف الهی 
وارد می شــوند، بیان داشتند. متن پاســخ رهبر انقاب اسامی به 

شرح زیر است:
دختر خوبم! وارد شــدن به وادی تکلیف الهی، بر شما مبارک باد. 
شــما اکنون مخاطب خدای بزرگ و مهربان میباشید، و این شرف 
عظیمی است. ســعی کنید دســتورات خدا را یاد بگیرید و به آن 
عمل کنید. این، شما را خوشبخت و ارزشمند و مفید برای دیگران 
خواهد کرد. رهبران اسام یعنی پیغمبر و ائمه ی معصومین علیهم 
السام بهترین پیشوایان اند؛ سعی کنید آن ها را بشناسید و پیروی 
کنید. درس خواندن و تهذیب اخاق و هوشیاری سیاسی همراه با 
تاش های انقابی، وظائفی هستند که دختران و پسران این نسل 
باید آن ها را هرگز فراموش نکنند. من سالگرد مکلف شدن شما را 

تبریک میگویم و برای شما دعا میکنم.
 »کیانوش راد« بازداشت شد

محمد کیانوش راد از فعالان سیاسی روز یکشنبه در تهران بازداشت 
شده است. گفته می شود، بازداشت وی در راستای پرونده شناسایی 
و دستگیری یکی از عوامل شبکه نفوذ امنیتی-اقتصادی بوده است. 
پیش تر یک منبع آگاه در گفتگو با فارس، از شناسایی و دستگیری 
یکی از عوامل شبکه نفوذ امنیتی-اقتصادی با نام اختصاری »ج. ع« 
پس از ورود به کشــور خبر داده بود که با همکاری دیگر مرتبطین 
خود از طریق تاسیس شرکت های پوششی و سازمان یافته اقدام به 
پولشویی، جعل سند و نفوذ در بدنه دولتی و حاکمیتی می کرده است.

 
ایران در لیست سیاه FATF قرار گرفت؟

با وجود برخی ادعا ها درباره گزارش جدید »گروه ویژه اقدام مالی« 
موسوم به »اف ای تی« درباره ایران که در آن ادعا شده، جمهوری 
اسامی ایران در فهرست سیاه قرار گرفته است، اما بررسی ها نشان 
می دهــد که »اف ای تی اف« به تارگــی هیچ گزارش جدیدی در 
ارتباط با وضعیت ایران منتشــر نکــرده و آخرین گزارش این نهاد 
دربــاره ایران مربوط به 26 مهرماه 1396 یعنی حدود دو ماه پیش 
است. از ســوی دیگر در آخرین گزارش »گروه ویژه اقدام مالی« 
در اواخر مهرماه، بار دیگر مهلت ایران برای تصویب کامل قوانین 
مربوط به مبارزه با »تامین مالی تروریسم« تمدید شده است. »گروه 
ویــژه اقدام مالی« با نام اختصاری »اف ای تی اف« )FATF(، یک 
نهــاد نظارت بر نقل و انتقال جهانی پول اســت که تحت عنوان 
جلوگیــری از جرایم مالی جهانی و تامین مالی تروریســم فعالیت 
می کند و مقر آن در پاریس، پایتخت فرانسه است. برخی منتقدان 
»اف ای تی اف«، تحت الشاع قرار گرفتن مسائل داخلی و حاکمیتی 
را به عنوان دلیل مخالفت برای پیوستن به لواح مورد نظر این نهاد 

اعام کرده اند.
 

مدیر جهادی اهل قهرکردن و خسته شدن نیست
جانشــین سازمان بسیج گفت: مدیر جهادی قهر نمی کند و خسته 
نمی شــود و همیشه برای مشــکات راه حل پیدا می کند. سردار 
محمد حسین سپهر دبیر ششمین همایش مدیریت جهادی عصر 
امروز در نشست خبری این همایش، طی سخنانی اظهار داشت: در 
روز سه شــنبه 26 آذرماه ششمین همایش مدیران جهادی کشور 
با حضور 1000 مدیر جهادی در ســالن همایش های صدا و سیما 
برگزار می شــود و از 30 مدیر برگزیده تقدیر به عمل خواهد آمد. 
همچنین از 16 خانواده شهید و یک جانباز جهادی نیز تقدیر خواهد 
شــد. وی افزود: این انجمن یک ســازمان مردم نهاد است که با 
حضور مدیران جهادی ارائه می شــود و با کمک های غیر دولتی و 
خیرین این همایش برگزار می شــود. سردار سپهر ادامه داد: ما در 
این انجمن تاش کرده ایم در جهت تعیین شاخص ها و گسترش 
مدیریت جهادی گام برداریم. جانشین سازمان بسیج تصریح کرد: 
مدیریت جهادی سبکی از مدیریت است که در چهل سال گذشته 
تجربه شــده و بر اساس شاخص های جهادی قرآنی شاخص های 
یک مدیر جهادی را احصا کرده ایم که بر این مبنا مدیران جهادی 

را انتخاب کرده ایم.

پاسخ رهبر انقلاب به نامه یک دختر نوجوان / انتقاد تند صادق خرازی از بیانیه ۷۷ چهره اصلاح طلب / وزیر احمدی نژاد: 
پول استراماچونی ربطی به fatf ندارد / روحانی در جریان »زمان دقیق« اجرای طرح بنزینی بود! 

منبع: تابناک


